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Protokół z III sesji Rady Gminy Suchy Las IX kadencji 
26 czerwca 2024 r. (środa), godz. 16.30, Park Wodny OCTOPUS, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXIX/24 z dnia 25 kwietnia 2024 r.  

oraz protokołu nr I/24 z dnia 7 maja 2024 r. 
4. Przedstawienie raportu o stanie Gminy za 2023 r. http://bip.suchylas.pl/298/raport-o-stanie-gminy 

5. Debata nad raportem o stanie Gminy. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi wotum zaufania. 
7. Przedstawienie sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu za rok 2023 

http://bip.suchylas.pl/94/sprawozdania-opisowe 

8. Przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Suchy Las za rok 2023. 
http://bip.suchylas.pl/93/sprawozdania-finansowe 

9. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu  
z wykonania budżetu. http://bip.suchylas.pl/90/opinie-rio 

10. Przedstawienie informacji o stanie mienia Gminy Suchy Las.  
https://bip.suchylas.pl/95/informacja-o-stanie-mienia-komunalnego 

11. Przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 
12. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu na temat wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
13. Dyskusja. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania  

z wykonania budżetu. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Golęczewo 

i otkowo - teren aktywizacji gospodarczej - część I. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2024-2042. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu udzielania dotacji celowej na wymianę 

pozaklasowych źródeł ogrzewania na źródła ekologiczne na terenie Gminy Suchy Las. 
20. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy w Biedrusku. 
21. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy w Biedrusku. 
22. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy w Biedrusku. 
23. Zatwierdzenie planu pracy komisji stałych Rady Gminy Suchy Las na rok 2024. 
24. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawicieli Gminy  

w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady Gminy, 
Radnych Powiatowych. 

25. Interpelacje i zapytania Radnych. 
26. Wolne głosy i wnioski. 
27. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1. 1.Otwarcie sesji (00:05:16 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła III sesję  
Rady Gminy Suchy Las IX kadencji w dniu 26 czerwca 2024 r. Przewodnicząca Rady Gminy Suchy 
Las Radna Joanna Pągowska przywitała Wójta Gminy Grzegorza Wojterę,  
Panią Wicewójt Ilonę Ciok, Sekretarza Gminy Marcina Kołodziejczaka, Zastępcę Skarbnika Gminy 
Joannę Bogusz (Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przedstawiła 
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Panią Joannę Bogusz oraz pogratulowała awansu na stanowisko Zastępcy Skarbnika Gminy), 
Sołtysów i Przewodniczących Osiedli, pracowników Urzędu Gminy,  
gości obecnych na sali oraz tych oglądających relację z sesji on-line. Następnie Przewodnicząca 
Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przywitała Prezesa Fundacji odpowiedzialnej  
za przygotowanie „Raportu o Stanie Gminy” Pana Ryszarda Grobelnego. Poinformowała,  
że sesja Rady Gminy Suchy Las jest transmitowana on–line. Nagranie w systemie audio-video 
będzie udostępnione na stronie www.suchylas.pl. Nagranie z transkrypcją będzie udostępnione 
po upływie 14 dni od dnia dzisiejszego oraz przypomniała, że z uwagi na publiczny charakter sesji 
nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie 
przepisów dotyczących ochrony danych osobowych.  
 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:07:04 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że na sali jest 
14 Radnych i stwierdziła prawomocność obrad. 
Radni Rady Gminy Suchy Las IX kadencji obecni na sesji: Joanna Pągowska,  
Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz,  
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Nieobecny: Radny Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała czy zebrani mają 
uwagi do porządku obrad. 
Radny Krzysztof Łączkowski zgłosił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców 
ulic: Azaliowej i Pigwowej w Złotnikach. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska w związku z brakiem uwag, 
zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia do porządku obrad rozpatrzenia petycji mieszkańców 
ulic: Azaliowej i Pigwowej w Złotnikach. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że projekt uchwały 
został przyjęty do porządku obrad (jako punkt 23). 
 

Nowy porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXIX/24 z dnia 25 kwietnia 2024 r.  

oraz protokołu nr I/24 z dnia 7 maja 2024 r. 
4. Przedstawienie raportu o stanie Gminy za 2023 r. http://bip.suchylas.pl/298/raport-o-stanie-gminy 

5. Debata nad raportem o stanie Gminy. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi wotum zaufania. 
7. Przedstawienie sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu za rok 2023 

http://bip.suchylas.pl/94/sprawozdania-opisowe 

8. Przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Suchy Las za rok 2023. 
http://bip.suchylas.pl/93/sprawozdania-finansowe 
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9. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu  
z wykonania budżetu. http://bip.suchylas.pl/90/opinie-rio 

10. Przedstawienie informacji o stanie mienia Gminy Suchy Las.  
https://bip.suchylas.pl/95/informacja-o-stanie-mienia-komunalnego 

11. Przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 
12. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu na temat wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
13. Dyskusja. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania  

z wykonania budżetu. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Golęczewo 

i Złotkowo - teren aktywizacji gospodarczej - część I. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2024-2042. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu udzielania dotacji celowej na wymianę 

pozaklasowych źródeł ogrzewania na źródła ekologiczne na terenie Gminy Suchy Las. 
20. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy w Biedrusku. 
21. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy w Biedrusku. 
22. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy w Biedrusku. 
23. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców ulic: Azaliowej i Pigwowej  

w Złotnikach. 
24. Zatwierdzenie planu pracy komisji stałych Rady Gminy Suchy Las na rok 2024. 
25. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawicieli Gminy  

w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady Gminy, 
Radnych Powiatowych. 

26. Interpelacje i zapytania Radnych. 
27. Wolne głosy i wnioski. 
28. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXIX/24 z dnia 25 kwietnia 2024 r.  

oraz protokołu nr I/24 z dnia 7 maja 2024 r. (00:10:58 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXIX/24  
z dnia 25 kwietnia 2024 r. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 1: Wiesława Prycińska. 
Protokół z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXIX/24 z dnia 25 kwietnia 2024 r został przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr I/24 z dnia 7 maja 2024 r. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
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Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Protokół z sesji Rady Gminy Suchy Las nr I/24 z dnia 7 maja 2024 r został przyjęty. 
 

Ad. 4. Przedstawienie raportu o stanie Gminy za 2023 r (00:12:25*)  
http://bip.suchylas.pl/298/raport-o-stanie-gminy. 

 

 Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera przywitał zebranych oraz poinformował, że raport 
przedstawiony zostanie przez Pana Ryszarda Grobelnego, prezesa Fundacji Miasto. Wskazał,  
że dokument ten jest „fotografią” gminy, pewnego rodzaju oceną, zawierającą dużo danych 
statystycznych dotyczących gminy i samorządu. Zachęcił do wysłuchania prelekcji prezesa 
fundacji oraz do dyskusji nad raportem. Kończąc wypowiedź, Wójt Gminy wyraził zadowolenie 
ze współpracy z Radą Gminy dziękując wszystkim za zaangażowanie. 

 
 Ryszard Grobelny prezes Fundacji Miasto przywitał zgromadzonych i na wstępie wyjaśnił,  

że raport o stanie gminy jest odpowiedzią na zapisy w ustawie o samorządzie gminnym,  
a jednocześnie stanowi kompendium wiedzy o gminie dla jej mieszkańców. Wskazał elementy 
obligatoryjne raportu: informacje o uchwałach podjętych przez Radę Gminy, informacje  
o strategiach i programach realizowanych przez Gminę oraz informacje o budżetach 
obywatelskich. Wyjaśnił, że w metodologii zastosowano analizę porównawczą samorządów. 
Przekazał, że Rada Gminy podjęła w 2023 r. 165 uchwał, że Gmina realizowała 29 różnego 
rodzaju strategii i programów, że w gminie wzrosła liczba mieszkańców, że wzrosły zarówno 
dochody jak i wydatki gminy, Zaznaczył, że Gmina Suchy Las jest jednym z najsilniejszych  
i najszybciej rozwijających się samorządów. 

 
 W trakcie prelekcji Ryszarda Grobelnego na sesję Rady Gminy przybył Radny Michał Dziedzic. 

Od tej chwili Rada Gminy obradowała w pełnym składzie (godz. 16.47). 
 
Ad. 5. Debata nad raportem o stanie Gminy (00:40:35 *). 

 

W debacie nad raportem udział wzięli Radni: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda,  
Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Radna Joanna Radzięda zapytała o koszt wykonania raportu. 
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera przekazał, że koszt wykonania raportu wyniósł 21 000,00 zł. 
Radna Joanna Radzięda zauważyła, że raport nie odpowiada założeniom, które były w uchwale 
Rady Gminy. Wskazała, że raport nie porusza problemów z jakimi mierzą się dzieci w szkołach,  
że nie ma w nim mowy o spółkach LARG i GCI, które przynoszą straty. Zapytała Wójta Gminy,  
o powód ukrycia tych danych w raporcie.  
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że raport jest przedstawieniem stanu  
za rok ubiegły i nie jest dokumentem, który służy do poszukiwania recept na podniesienie jakości 
działań gminy w poszczególnych obszarach jej funkcjonowania. Przestawione są w nim spółki 
gminne, ale nie ma w nim analizy dotyczącej finansów spółki. Zaznaczył, że celem działalności 
spółek komunalnych jest nie tylko zysk finansowy, ale także zaspokajanie potrzeb mieszkańców 
i realizacja zadań gminy. 

http://bip.suchylas.pl/298/raport-o-stanie-gminy
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Radna Joanna Radzięda zaznaczyła, że raport jest podsumowaniem pracy samorządu. 
Oznajmiła, że skoro nie znajduje w nim informacji na temat tego co gmina robi w zakresie 
poprawy sytuacji, to uznaje, że takich działań nie ma. 
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera nie zgodził się z Radną Joanną Radziędą zaznaczając,  
że jeśli czegoś nie ma w raporcie, to nie znaczy, że tego w ogóle nie było. Wskazał  
na wiele tematów, które były realizowane, a których również w raporcie nie ma,  
ponieważ nie jest on dokumentem aż tak szczegółowym, żeby opisywać w nim wszystko.  
Radna Joanna Radzięda zapytała, jakie działania podejmowane są w temacie wyrównania 
poziomu nauczania w poszczególnych szkołach w gminie i co robią dyrektorzy szkół,  
żeby zapobiegać przemocy w szkołach. 
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że zarówno w jego ocenie jak również  
w ocenie Kuratorium Oświaty, dyrektorzy szkół na terenie gminy prawidłowo wykonują  
swoją pracę.  
Radny Jarosław Dudkiewicz wyraził opinię, że raport jest bardziej „laurką” niż stwierdzeniem 
faktów. Zgodził się z Wójtem Gminy, że nie ma sensu umieszczać detali w raporcie. Zaznaczył, że 
brakuje w nim szerszego opisu działań Straży Gminnej i jej współpracy z Policją. Wskazał,  
że w raporcie brak jest informacji o pobycie w gminie uchodźców z Ukrainy oraz działań gminy z 
tym związanych. Poruszył temat tzw. „Nowej Obornickiej”, o której również nie ma mowy  
w raporcie. Wspomniał również o obwodnicy Poznania (III rama) i braku tego tematu  
w raporcie. 
Radny Kacper Czaczyk poruszył sprawy finansowe. Wskazał, że w budżecie gminy wystąpił 
deficyt budżetowy. Wspomniał o zadłużeniu gminy, które spadło. Zaznaczył, że w raporcie  
brak jest informacji o kosztach obsługi zadłużenia, które wzrosły. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wspomniał o najważniejszym 
problemie dla mieszkańców Biedruska – spadku poziomu wody w zalewie w tej miejscowości  
i o braku wzmianki o tym w raporcie. 
Radna Sylwia Sawińska przekazała, że zabrakło jej w raporcie informacji o skrzyżowaniu  
w Złotkowie. Wskazała, że raport mógłby zawierać uchwały mieszkańców oraz reakcje gminy na 
nie. 
Radny Grzegorz Słowiński zabrał głos w temacie wydatków majątkowych i procedur 
planistycznych. Ocenił, że informacje na ten temat otrzymywane z urzędu są lakoniczne. Wyraził 
opinie, że skuteczność działań urzędu mogłaby być lepsza. 
Radny Krzysztof Łączkowski wskazał, że zabrakło w raporcie informacji czym jest dotacja  
dla Powiatu Poznańskiego. Poruszył również temat budowy szkoły w Biedrusku,  
o którym również nie wspomniano w raporcie. 
Radny Michał Dziedzic zabrał głos w temacie zadłużenia gminy. Wskazał, że poziom zadłużenia 
za rok 2023 jest najniższy od roku 2012.  
Radny Kacper Czaczyk wypowiedział się raz jeszcze o wzroście kosztów obsługi zadłużenia. 
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że w momencie, gdy gmina zaciągała kredyty, 
stopy procentowe były na poziomie 2,85, a w roku 2023 oscylowały wokół 8%. Zaznaczył, że 
kredyty średnio i długoterminowe nie są udzielane ze stałym oprocentowaniem, nawet 
samorządom, które są rzetelnymi płatnikami. Wyraził opinię, że uchwała Rady Gminy,  
w której uchwalono co powinien zawierać raport, powinna być modyfikowana. Wyjaśnił,  
że w raporcie brak jest nazwy <fundusz sołecki>, ponieważ tematy związane z tym obszarem 
określono nazwą – „Program Pobudzenia Aktywności Obywatelskiej”.  
Ryszard Grobelny prezes Fundacji Miasto przypomniał, że w raporcie posłużono się metodyką 
porównawczą. Zauważył, że dane pochodzą głównie z raportów Głównego Urzędu 
Statystycznego, a tych za 2023 rok w większości jeszcze nie ma. Wykorzystano tylko te dane, 
które były dostępne oraz takie, które są zbierane przez GUS (brak jest np. danych na temat Straży 
Gminnych, na temat stanu środowiska naturalnego). Przekazał, że temat obsługi zadłużenia 
znajduje się w raporcie i obecnie, w swojej grupie porównawczej, Gmina Suchy Las plasuje się 
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nieco ponad średni wskaźnik (tendencja wzrostowa). Zaznaczył, że ustawodawca wymaga, aby 
raport zawierał podsumowanie działań, a nie ich opis. Przekazał również informację, że raport 
dla Gminy Suchy Las, jest najbardziej szczegółowym raportem  
jaki przygotowała Fundacja Miasto. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś  
z zebranych chciałby zabrać jeszcze głos w debacie. (Nie było kolejnych zgłoszeń).  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska konkludując stwierdziła,  
że zarówno Wójta Gminy jak i Radę Gminy, czeka w tej kadencji wiele pracy. Wyraziła nadzieję, 
że i Wójt i Rada Gminy będą rozmawiać, by podejmować słuszne decyzje dla mieszkańców  
oraz że współpraca Wójta z Radą Gminy będzie układała się coraz lepiej i zawsze będzie możliwe 
wypracowanie porozumienia. 
 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi wotum zaufania (01:25:20 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 7 - Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek 
Gralak, Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 8 - Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Wstrzymujących się – 0.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy 
podjęła uchwałę o nieudzieleniu Wójtowi Gminy wotum zaufania. Nadano jej nr III/20/24. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przytoczyła przepis prawny  
(Art. 28aa ustawy o samorządzie gminnym) - Niepodjęcie uchwały o udzieleniu wójtowi wotum 
zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu wójtowi wotum zaufania. 
 

Ad. 7. Przedstawienie sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu za rok 2023 (01:27:07 *). 
http://bip.suchylas.pl/94/sprawozdania-opisowe 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o zabranie głosu 
Wójta Gminy Suchy Las Grzegorza Wojterę.  
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że Radnym zostały przesłane obszerne 
materiały dotyczące wykonania budżetu za rok 2023. Przekazał, że pracownicy urzędu  
brali aktywny udział w spotkaniach Komisji Rewizyjnej dotyczących tego tematu,  
a także odpowiadali na wiele pytań przesyłanych do kierownictwa urzędu. 
Zastępca Skarbnika Gminy Joanna Bogusz przedstawiła część finansową sprawozdania. 
Zawierała ona dane dotyczące dochodów gminy, wydatków gminy oraz nadwyżki operacyjnej. 
Omówiła wykonanie dochodów i wydatków budżetowych oraz przedstawiła bilans jednostki. 
Pełną treść, w tym zestawienia finansowe sprawozdania przedstawia załącznik nr 1  
do protokołu. 
 

Ad. 8. Przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Suchy Las za rok 2023 (01:35:50 *). 
http://bip.suchylas.pl/93/sprawozdania-finansowe 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o zabranie głosu 
Wójta Gminy Suchy Las Grzegorza Wojterę.  
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że Radnym zostały przesłane obszerne 
materiały dotyczące sprawozdania finansowego Gminy Suchy Las za rok 2023. 
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Zastępca Skarbnika Gminy Joanna Bogusz przedstawiła w skrócie sprawozdanie finansowe  
na podstawie bilansu z wykonania budżetu gminy, sporządzonego na dzień 31 grudnia 2023 r. 
Omówiła środki pieniężne, należności i rozliczenia, zobowiązania oraz deficyt budżetu.  
Posłużyła się danymi z bilansu z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego 
sporządzonego na dzień 31 grudnia. Środki pieniężne 28 337 000,00 zł. W tym środki pieniężne 
budżetu 26 337 312,00 zł i pozostałe środki w wysokości 2 493 000,00 zł - środki na wydatki 
niewygasające, które do 30 czerwca 2024 roku gmina była zobowiązana wydać.  
Jeśli ich nie wyda, wrócą one z powrotem do budżetu. Należności rozliczenia 3 173 438,00 zł. 
Należności od budżetów 882 789,82 zł. Pozostałe należności i rozliczenia 2 290 848,00 zł  
i rozliczenia międzyokresowe 2 416 736,79 zł. Natomiast po stronie pasywów zobowiązania  
na koniec 2023 roku wyniosły 80 060 674,00 zł. Na to składały się zobowiązania 
krótkoterminowe, długoterminowe, zobowiązania wobec budżetu i zobowiązania pozostałe. 
Deficyt budżetu 16 751 391,00 zł. Niewykonane wydatki minus 2 490 336,00 zł. To są wydatki 
niewygasające. Rezerwa na wydatki niewygasające dokładnie w tej samej kwocie  
i skumulowany wynik budżetu minus 31 829,00 zł. 

 
Ad. 9. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu (01:41:20 *). http://bip.suchylas.pl/90/opinie-rio 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o odczytanie opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Zastępcę 
Skarbnika Joannę Bogusz.  
Zastępca Skarbnika Gminy Joanna Bogusz przedstawiła opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu. Uchwała numer SO20/0954233/2024 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 kwietnia 2024 roku  
w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Suchy Las za 2023 rok 
wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami.  
Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony zarządzeniem numer 
16/2023 Prezesa RIO w Poznaniu z dnia 4 września 2023 roku w osobach Michał Suchanek, 
Katarzyna Kosmowska i Aldona Pruska, działając na podstawie art. 13 pkt 5 i art. 19 ust. 2 ustawy 
z 7 października 1992 roku o Regionalnych Izbach, wyraża o przedłożonym  
przez Wójta Gminy Suchy Las sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok  
wraz z informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami opinię pozytywną. 
 

Ad. 10. Przedstawienie informacji o stanie mienia Gminy Suchy Las (01:43:50 *). 
https://bip.suchylas.pl/95/informacja-o-stanie-mienia-komunalnego 

 

Zastępca Skarbnika Gminy Joanna Bogusz przedstawiła informację o stanie mienia  
Gminy Suchy Las. Przekazała, że w posiadaniu Gminy Suchy las jest 433 ha gruntów.  
W skład gruntów gminy wchodzą grunty pod drogami, użytki rolne i grunty pozostałe. Zdarzenia 
mające wpływ na stan mienia komunalnego gminy Suchy Las, to zawarte umowy cywilno-
prawne nabycia i zbycia. W okresie od stycznia 2023 do grudnia 2023 na stan mienia 
komunalnego gminy przyjmowano i zdejmowano z niego nieruchomości w wyniku zawartych 
aktów notarialnych. Na stan mienia komunalnego gminy przyjęto nieruchomości w wyniku 
wydanych decyzji administracyjnych. Są to decyzje w trybach specustawy. Łączna powierzchnia 
przyjętych na stan mienia komunalnego działek wyniosła 0,4293 hektara. W wyniku decyzji 
administracyjnych wydawane z urzędu (podziałowych), łączna powierzchnia podzielonych 
gruntów rolnych uległa zwiększeniu o 0,1098 hektara. W wyniku geodezyjnych podziałów 
nieruchomości dokonanych na wniosek właścicieli w okresie od stycznia 2023 do grudnia  
2023, decyzjami administracyjnymi wydanymi przez Wójta Gminy Suchy Las, na własność gminy 
z mocy prawa przeszło 1,2924 hektara gruntów pod drogi, o wartości szacunkowej  
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784 271,00 zł. Były to nieruchomości w obrębach Chludowo, Golęczewo, Suchy Las, Zielątkowo, 
Złotniki. Według stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku, w użytkowanie wieczyste oddane są 
grunty o łącznej powierzchni 100 hektarów. Użytkownikami wieczystymi są: Polski Związek 
Działkowców, osoby fizyczne, parafie i inne. Według stanu na dzień 31 grudnia 2023  
w trwały zarząd oddano jednostkom organizacyjnym gminy grunty o łącznej powierzchni  
8 hektarów. Oddane nieruchomości w trwały zarząd to przede wszystkim budynki oświatowe. 
Użyczenie to zobowiązanie, w wyniku którego użyczający zobowiązuje się zezwolić biorącemu 
na czas oznaczony na bezpłatne użytkowanie oddanej mu na ten cel rzeczy. Użytkowanie 
powstaje w drodze zawarcia umowy. Gmina posiada w użyczeniu nieruchomości o łącznej 
powierzchni 0,5905 hektara, w obrębach Suchy Las, Biedrusko i Złotniki. Dochody i wydatki  
z tytułu wykonywania prawa własności i innych praw majątkowych. Zmiany w okresie  
od stycznia 2023 do grudnia 2023. Gmina Suchy Las nabyła w drodze umów cywilnych 
nieruchomości o powierzchni 2,43 hektara. Na nabytych gruntach gmina Suchy Las realizować 
będzie zadania własne gminy. Wydatki poniesione przez gminę zgodnie z klasyfikacją budżetową 
w okresie od stycznia do grudnia 2023 roku w dziale gospodarka komunalna,  
czyli 700 700 05, wyniosły 4 491 008,00 zł. Gmina jest też właścicielem obiektów komunalnych: 
budynki użyteczności publicznej, stacje uzdatniania wody, przepompowni ścieków, remizy OSP, 
a także budowli i urządzeń: sieci wodociągowe, sieci sanitarne, sieci deszczowe, drogi gminne 
oraz środków transportu.  
 

Ad. 11. Przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Gminy (01:49:00 *). 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jarosław Dudkiewicz przedstawił stanowisko Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy. Poinformował, że Komisja Rewizyjna zajmowała się sprawozdaniem 
finansowym za rok 2023, sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2023  
oraz opinią RIO w Poznaniu. Przekazał, że Komisja Rewizyjna pozytywnie oceniła jakość 
wykonania sprawozdania z budżetu. Zaznaczył, że Organ Wykonawczy uwzględnił wiele uwag 
Komisji Rewizyjnej oraz Rady Gminy w przygotowaniu tego dokumentu. Pozytywnie ocenił 
również współpracę Skarbnika Gminy z Komisją Rewizyjną. Poinformował, że opinia Komisji 
Rewizyjnej na temat sprawozdania finansowego za rok 2023 jest pozytywna.  
Również pozytywną opinię Komisja Rewizyjna wydała na temat sprawozdania z wykonania 
budżetu za rok 2023. Kończąc wypowiedź poinformował, że Komisja Rewizyjna wnioskuje  
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Suchy Las za rok 2023. 
Pełną treść opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Suchy Las na temat sprawozdania finansowego 
za rok 2023 i sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2023 przedstawia załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 

Ad. 12. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu na temat wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy (02:23:50 *). 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o przedstawienie 
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, na temat wniosku Komisji Rewizyjnej  
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
Radnego J. Dudkiewicza.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jarosław Dudkiewicz przedstawił opinię Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu na temat wniosku Komisji Rewizyjnej  
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. Przekazał, że skład orzekający RIO  
w Poznaniu wyraził opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Suchy Las o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Suchy Las za rok 2023, został podjęty zgodnie z wymogami prawa 
i jest należycie uzasadniony. Uchwała numer SO20/0955/217/2024 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, z dnia 11 czerwca 2024 w sprawie wyrażenia opinii 
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o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Suchy Las o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 
Suchy Las z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. Skład Orzekający: Przewodniczący Michał 
Suchanek, członkowie: Katarzyna Kosmowska i Aldona Pruska. 
 

Ad. 13. Dyskusja (02: 25:25 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła dyskusję. 
Radny Michał Dziedzic przekazał, że wynik głosowania o udzielenie wotum zaufania Wójtowi 
Gminy Suchy Las wzbudził w nim konsternację. Wyraził opinię, że kampania wyborcza  
się jeszcze chyba nie zakończyła oraz zdziwienie, że po wielu miłych słowach o współpracy  
i porozumieniu, część Rady Gminy zadecydowała o nieudzieleniu wotum zaufania Wójtowi 
Gminy mimo tego, że nie było merytorycznego uzasadnienia takiej decyzji ani nie podważono 
Raportu o Stanie Gminy. Podziękował za ciężką pracę Komisji Rewizyjnej, wyrażając jednak 
zdziwienie tym, że czterech jej członków wstrzymało się od głosu podczas opiniowania  
przygotowanego przez nią dokumentu. Wyraził przekonanie, że absolutorium za rok 2023 
powinno być Wójtowi Gminy udzielone. W opinii Radnego Michała Dziedzica, stopień wykonania 
budżetu jest więcej niż zadowalający, stan zadłużenia najniższy od 2012 roku, występuje 
nadwyżka operacyjna świadcząca o dobrej kondycji finansowej gminy oraz o tym,  
że gmina jest przygotowana na nadchodzące wyzwania oraz projekty. Poinformował,  
że jest pozytywna opinia Komisji Rewizyjnej, pozytywna opinia wyspecjalizowanego organu 
jakim jest RIO oraz że na co dzień można obserwować dobry stan gminy. Wyraził opinie, że rolą 
Rady Gminy jest ocena tego, czy działania gminy realizowane przez Wójta Gminy są zgodne  
z prawem, rzetelne i świadczące o gospodarności. Wyraził również opinię, że absolutorium  
jest oceną polityczną, a jego nieudzielenie może mieć swoje przykre konsekwencje  
(niższy rating kredytowy, wyższe koszty obsługi zadłużenia), gdyż instytucje finansowe zwracają 
uwagę na ten fakt. Zwrócił uwagę na to, że w przypadku nieudzielenia Wójtowi Gminy 
absolutorium, Rada Gminy może zaszkodzić gminie jako lokalnej wspólnocie mieszkańców. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś jeszcze 
chciałby zabrać głos w dyskusji. (Nie było chętnych). 
 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania  
z wykonania budżetu (02:31:17 *). 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  
i sprawozdania z wykonania budżetu. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 7: Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek 
Gralak, Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski,  
Grzegorz Słowiński. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr III/21/24. 

  

 W związku z wątpliwościami (głosy z sali obrad), które się pojawiły odnośnie wyników 
głosowania, mecenas Henryk Kuligowski wyjaśnił, że uchwała w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu podejmowana jest zwykłą 
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większością głosów, w przeciwieństwie do uchwał o udzieleniu Wójtowi Gminy wotum zaufania 
i udzieleniu Wójtowi Gminy absolutorium. 

 
Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy (02:33:17 *). 
  

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 7: Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek 
Gralak, Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski,  
Grzegorz Słowiński. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy 
Suchy Las nie dokonała rozstrzygnięcia (nie podjęła uchwały) w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy za rok 2023. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że pierwsza 
część obrad się zakończyła i zarządziła przerwę. 
 
Przerwa (02:34:03 *). 
Wznowienie obrad (02:55:26 *). 
 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Golęczewo i Złotkowo - teren aktywizacji gospodarczej - część I (02:55:35 *). 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o zabranie głosu 
Wójta Gminy Suchy Las Grzegorza Wojterę.  
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zgłosił ustną autopoprawkę do tego punktu dotyczącą uwag 
nieuwzględnionych przez Radę Gminy. Wniósł o zmianę załącznika numer 2 dotyczącego wykazu 
nieuwzględnionych uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego wglądu projektu 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Golęczewo i Złotkowo - teren aktywizacji 
gospodarczej, część pierwsza. Uzasadnienie - nowy załącznik jest wynikiem konsensusu 
wypracowanego na spotkaniu Radnych Gminy Suchy Las z przedstawicielami Wydziału 
Nieruchomości i Planowania Przestrzennego. Zmiana dotyczy sposobu numerowania uwag.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła Przewodniczącą 
Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego o przedstawienie opinii do tego projektu 
uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że komisja nie opiniowała projektu uchwały.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie uwag 
dotyczących uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Golęczewo i Złotkowo - teren aktywizacji gospodarczej - część I. 
 

• Uwaga nr 1. Wniesiono o wskazanie w planie konkretnych przedsięwzięć mogących potencjalnie 
znacząco oddziaływać na środowisko, jakie mogą być lokalizowane na obszarze objętym planem. 
W przedstawionym projekcie wymieniono tylko kilka sposobów zagospodarowania, które nie 
będą dopuszczone, a nie wskazano sposobów dopuszczonych. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
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W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, 
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga Wójta 
Gminy została przyjęta (uwaga nie została uwzględniona). 
 

• Uwaga nr 2. Wniesiono o dopuszczenie do lokalizowania na całym obszarze objętym planem 
budynków do wysokości 12,0 metrów. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, 
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga Wójta 
Gminy została przyjęta (uwaga nie została uwzględniona). 
 

• Uwaga nr 3. Wniesiono o zwiększenie do 20,0 metrów pasa zieleni krajobrazowej,  
który nakazuje się zlokalizować na terenie 1U-P. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15 - Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, 
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga Wójta 
Gminy została przyjęta (uwaga nie została uwzględniona). 
 

• Uwaga nr 4. Wniesiono o stanowienie dla działki 422/5 (las) powierzchni biologicznie czynnej na 
poziomie nie mniejszym niż 50%. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, 
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga Wójta 
Gminy została przyjęta (uwaga nie została uwzględniona). 

• Uwaga nr 5. Wniesiono wątpliwości dotyczące zapisu §5 pkt 1) zakaz lokalizacji przedsięwzięć 
mogących zawsze znacząco oddziaływać na środowisko z wyjątkiem:  
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a) inwestycji celu publicznego,  
b) na terenach 1U-P, 3U-P, 4U-P, 6U-P instalacji do wytwarzania podstawowych produktów 

farmaceutycznych z zastosowaniem procesów chemicznych lub biologicznych,  
c) na terenie 6U-P instalacji do wytwarzania masy włóknistej z drewna lub innych materiałów 

włóknistych. Zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 10 września 2019 r.  
w sprawie przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać na środowisko (Dz.U. z 2019 r., 
poz. 1839 ze zm. – dalej Rozporządzenie) został określony katalog 53 przedsięwzięć zawsze 
znacząco oddziałujące na środowisko. W związku z tym, że w przedmiotowej propozycji 
Uchwały w §3 pkt 1) ustalono przeznaczenie terenu między innymi jako tereny zabudowy 
usługowej lub produkcji, obiektów produkcyjnych, składów i magazynów, oznaczone  
na rysunku planu symbolami 1U-P, 2U-P, 3U-P, 4UP, 5U-P, 6U-P, 7U-P; niektóre punkty 
wskazane w Rozporządzeniu z automatu nie mogą zostać zastosowane, z uwagi  
na przeznaczenie terenu. Podmiot składający uwagę uważa jednak, że w Uchwale powinien 
zostać wyszczególniony cały katalog przedsięwzięć, które na ww. działkach są zakazane. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, 
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga Wójta 
Gminy została przyjęta (uwaga nie została uwzględniona). 
 

• Uwaga nr 6. Wniesiono wątpliwości dotyczące zapisu §5 „W zakresie zasad ochrony środowiska, 
przyrody i krajobrazu oraz zasad kształtowania krajobrazu ustala się” pkt 2) „dopuszczenie 
lokalizacji przedsięwzięć mogących potencjalnie znacząco oddziaływać  
na środowisko z uwzględnieniem pkt 3, 4, z zakazem:  
a) elektrowni konwencjonalnych, elektrociepłowni,  
b) instalacji do przetwarzania lub przechowywania odpadów promieniotwórczych,  
c) grzebowisk zwłok zwierzęcych,  
d) instalacji do przetwarzania produktów zawierających azbest,  
e) instalacji do produkcji mas bitumicznych,  
f) instalacji do zgazowywania, odgazowywania lub upłynniania węgla lub łupku bitumicznego, 

instalacji do wytwarzania smarów z ropy naftowej,  
g) instalacji do brykietowania węgla kamiennego lub brunatnego,  
h) instalacji do przerobu kopalin,  
i) wierceń wykonywanych w celu składania odpadów promieniotwórczych”.  
Zgodnie z Rozporządzeniem został określony katalog 108 przedsięwzięć mogących potencjalnie 
znacząco oddziaływać na środowisko. W związku z tym, że w przedmiotowej propozycji Uchwały 
w §3 pkt 1) ustalono przeznaczenie terenu między innymi jako tereny zabudowy usługowej lub 
produkcji, obiektów produkcyjnych, składów i magazynów, oznaczone  
na rysunku planu symbolami 1U-P, 2U-P, 3U-P, 4U-P, 5U-P, 6U-P, 7U-P; niektóre punkty 
wskazane w Rozporządzeniu z automatu nie mogą zostać zastosowane, z uwagi  
na przeznaczenie terenu. Podmiot składający uwagę uważa jednak, że w Uchwale powinien 
zostać wyszczególniony cały katalog przedsięwzięć, które na ww. działkach są zakazane. 
 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
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Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, 
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga Wójta 
Gminy została przyjęta (uwaga nie została uwzględniona). 
 

• Uwaga nr 7. Wniesiono wątpliwości dotyczące zapisu §14 pkt 1) lit. I): „powierzchnię biologicznie 
czynną: - na terenach 1U-P, 3U-P, 4U-P: nie mniejszą niż 15%; - na terenach 2U-P, 5U-P, 6U-P, 
7U-P: nie mniejszą niż 30%”. W opinii podmiotu składającego uwagę, zapis  
„nie mniejszą niż 15%” winien zostać zmieniony na „nie mniejszą niż 30%” a zapis „nie mniejszą 
niż 30%” na „nie mniejszą niż 40%”. Zapis choć trochę zrekompensuje utratę zieleni na terenie 
działki 422/5. Zgodnie z planem miejscowym, Uchwała Nr XXXI/297/13 z dnia 2013-02-28  
w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Golęczewo-Wschód,  
teren działki 422/5 oznaczony jest symbolem ZL – Lasy a w projekcie Uchwały jako 2UP. Oznacza 
to, że działka w całości może zostać wykarczowana z drzew, które obecnie zajmują 90% 
powierzchni działki. Obecnie drzewa na działce 422/5 tworzą las i swoistą zaporę akustyczną 
przed hałasem generowanym przez drogę S11 w kierunku ul. Czereśniowej  
w Golęczewie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, 
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga Wójta 
Gminy została przyjęta (uwaga nie została uwzględniona). 
Radny Grzegorz Słowiński oznajmił, że chciałby się dowiedzieć od przedstawicieli Golęczewa, 
czy ten plan jest od Pani Sołtys i od Pani Radnej i czy jest w 100% akceptowany  
przez społeczność Golęczewa. 
Radna Małgorzata Weymann oznajmiła, że kiedy plan był wyłożony, można było składać uwagi. 
Dodała, że przesyłała mieszkańcom informacje na ten temat, że mogą złożyć uwagi,  
za pomocą mediów społecznościowych. Kontaktowała się również z mieszkańcami,  
których nieruchomości położone są najbliżej i mówiła, że mają możliwość złożenia uwag. Według 
wiedzy Radnej Małgorzaty Weymann została złożona jedna uwaga.  
 

• Uwaga nr 8. Wniesiono wątpliwości dotyczące zapisu §14 pkt 1) lit. m): „wysokość budynków  
z uwzględnieniem §10 pkt 5 i 6: - na terenach 1U-P, 2U-P, 3U-P: do 25,0 m, - na terenie 4U-P, 
5U-P, 6U-P, 7U-P: do 12,0 m” W ocenie podmiotu składającego uwagę, zapis „do 25,0 m” winien 
zostać zmieniony na „do 12,0 m”. Budynek o wysokości 25 metrów to budynek,  
w którym liczba kondygnacji nadziemnych (potocznie pięter) wynosi 4, a najwyżej 9. 
Zaproponowana wysokość budynków na opiniowanych działkach zaburzy widoki 
perspektywiczne z różnych kierunków wsi, zabudowa o zaproponowanej wysokości  
nie nawiązuje również do krajobrazu i zabudowy sąsiadującej z budynkami w Golęczewie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
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Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, 
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga Wójta 
Gminy została przyjęta (uwaga nie została uwzględniona). 
 

• Uwaga nr 9. Wniesiono wątpliwości dotyczące zapisu §14 pkt 1) lit. n): „wysokość budowli  
z uwzględnieniem §10 pkt 5 i 6: - na terenach 1U-P, 2U-P, 3U-P: do 15,0 m, z dopuszczeniem nie 
więcej niż dwóch budowli na działce budowlanej o wysokości do 30,0 m od istniejącego poziomu 
terenu, na terenach 4U-P, 5U-P, 6U-P, 7U-P: do 15,0 m” W ocenie podmiotu składającego 
uwagę, zapis „do 15,0 m” i „do 30 m” winien zostać zmieniony na „do 12,0 m”. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, 
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga Wójta 
Gminy została przyjęta (uwaga nie została uwzględniona). 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Golęczewo i Złotkowo - teren aktywizacji gospodarczej - część I. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr III/22/24. 
 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 (03:06:31 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o zabranie głosu 
Wójta Gminy Suchy Las Grzegorza Wojterę.  
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że zgłasza autopoprawki do projektu zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2024. Dodał, że autopoprawki przedstawi Zastępca Skarbnika Gminy 
Joanna Bogusz.  
Zastępca Skarbnika Gminy Joanna Bogusz zgłosiła cztery autopoprawki do projektu zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2024: 

• Autopoprawka nr 1 - wykreślenie zadania IRB000 2024 0004 z działu 754, z rozdziału 75412, 
 z §6060. Jest zadanie o nazwie OSP Golęczewo, dofinansowanie w formie dotacji na zakup 
inwestycyjny z MSWiA. Używany samochód pożarniczy z drabiną mechaniczną, wykreślenie 
kwoty 70 tysięcy. 
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• Autopoprawka nr 2 - zmianie ulega nazwa zadania. Jest to dział 900, rozdział 900 01, §6050, 
zadanie IB 000 2024 0062. Pierwotna nazwa zadania retencjonowanie wody deszczowej  
dla pięciu jednostek OSP w gminie Suchy Las i zmieniamy nazwę zadania i dopisujemy 
retencjonowanie wody deszczowej dla remiz OSP, świetlic wiejskich, domów osiedlowych  
na terenie gminy Suchy Las. 

• Autopoprawka numer 3 to jest wprowadzenie do budżetu nowego zadania jakim jest budowa 
oświetlenia boiska do piłki siatkowej na terenie aktywnej edukacji i sportu w Suchym Lesie. Jest 
to dział 900, rozdział 915, §6050 i jest to kwota zwiększenia 45 510,00 zł. Jest to nowe zadanie i 
tutaj nastąpi przesunięcie środków z zadania remontowego w tym samym dziale, rozdziale z 
§4270 z zadania RKB 000 2019 0016. Plan po zmianach w tej pozycji będzie wynosił 54 490,00 zł.  

• Autopoprawka numer 4. Naprawienie powstałego błędu. Zmianie ulegnie dział i rozdział. Dotacja 
celowa z budżetu na dofinansowanie lub finansowanie kosztów realizacji inwestycji, zakupów 
inwestycyjnych jednostek sektora finansów publicznych. Obecnie jest w dziale 754,  
w rozdziale 75412, 6230, kwota 600 000,00 zł. Jest to zadanie budżetowe IBI WPF 2021 003 
Suchy Las, budowa ulicy wraz z chodnikiem na ulicy Krętej i Łąkowej (około 900 metrów). 
Prawidłowym działem, rozdziałem dla tego typu zadania powinien być rozdział 600, 600616, 
6050. Numer zadania inwestycyjnego nie ulega zmianie  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie autopoprawki Wójta Gminy nr 1 - zdjęcie zadania 754 75412 6060 "OSP Golęczewo - 
dofinansowanie w formie dotacji na zakupy inwestycyjne z MSWiA (50%) - używany samochód 
pożarniczy z drabiną mechaniczną" - kwota 70 000,00 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata 
Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka 
Wójta Gminy została przyjęta.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie autopoprawki Wójta Gminy nr 2 - zmiana nazwy zadania IBI-000-2024-0062  
z "Retencjonowanie wody deszczowej dla 5 jednostek OSP w Gminie Suchy Las"  
na "Retencjonowanie wody deszczowej dla remiz OSP, świetlic wiejskich/domów osiedlowych 
na terenie Gminy Suchy Las" - kwota 480 000,00 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka 
Wójta Gminy została przyjęta.  
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Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie autopoprawki Wójta Gminy nr 3 - zadanie RKB-000-2019-0016  
"Utrzymanie oświetlenia gminnego" - plan 100 000, 00 zł - zmniejszenie o 45 510,00 zł  
do kwoty 54 490,00 zł (zmniejszenie prac remontowych) oraz wprowadzenie nowego zadania - 
"Budowa oświetlenia boiska do piłki siatkowej – Teren Aktywnej Edukacji i Sportu w Suchym 
Lesie" - kwota 45 510,00 zł (przesunięcie środków z utrzymania oświetlenia na budowę 
oświetlenia). 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata 
Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka 
Wójta Gminy została przyjęta.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie autopoprawki Wójta Gminy nr 4 - zmiana klasyfikacji budżetowej zadania  
IBI-WPF2021-0003 "Suchy Las - budowa ulicy wraz z chodnikiem na ul. Krętej i Łąkowej  
(ok. 900 m)" z 754 75412 6230 na 600 60016 6050 - kwota 4 500 000,00 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka 
Wójta Gminy została przyjęta.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła Przewodniczącą 
Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego o przedstawienie opinii do projektu 
uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja przeglądając zadania do budżetu dyskutowała o trzech zadaniach. 
Budowa sygnalizacji świetlnej w Złotkowie. Jedno zadanie na 3 555 236,77 zł. Drugie zadanie 736 
770,00 zł. Poinformowała, że osobiście składała wnioski o zdjęcie  
tych zadań z budżetu i za chwilę będzie ponawiała te prośby. Trzecie zadanie 
(IBI WPF 2022 0200) - integracja węzłów na północnej obwodnicy towarowej miasta Poznania  
z miejskim transportem zbiorowym, dokumentacja. Komisja wnioskuje o zmniejszenie kwoty na 
zadanie z 77 490,00 zł do 20 000,00 zł. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy projekt uchwały 
był opiniowany. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja nie opiniowała projektu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła dyskusję. 
Radna Sylwia Sawińska zapytała Wójta Gminy o źródło finansowania dwóch zadań dotyczących 
Złotkowa - IBI 002024058 i IBI 002024060. 
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Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że w pierwotnym budżecie  
dla tego zadania, które objęte jest decyzją Starosty Poznańskiego finansowania nie ma,  
a źródłem finansowania tych wydatków są wolne środki. 
Radna Sylwia Sawińska przekazała, że zgłasza cztery wnioski do budżetu, dwa z nich to zdjęcie 
z projektu budżetu dwóch zadań. IBI 00 2024 058 i IBI 002024060. Trzeci wniosek do budżetu 
przeznaczenie miliona złotych na zadanie IBI 00 2024 0052, Złotkowo, budowa kanalizacji  
na ulicy Platynowej, Rodowej i Żelaznej. Źródłem finansowania będą wolne środki. Czwarty 
wniosek - nowe zadanie, budowa oświetlenia, czyli budowa lamp na ulicy Cedrowej  
w Złotkowie – 300 000,00 zł. Źródło finansowania - wolne środki. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała Radną Sylwię 
Sawińską, czy to jest budowa oświetlenia, czy projekt i budowa. 
Radna Sylwia Sawińska przekazała, że z jej informacji wynika, że projektu jeszcze tam nie ma, 
Dodała, że była przekonana, że słowo budowa jest tak szerokim pojęciem, że wiadomo,  
iż do budowy potrzebujemy projektu, więc jeżeli miałoby to być wybudowane w systemie 
zaprojektuj i wybuduj, to nazwa zadania będzie wystarczająco szeroka, żeby to zrealizować. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że potrzeba projektu i czasu. Dodał, że 
w tym roku ta inwestycja, jeżeli nie ma projektu, nie może być zrealizowana. Wójt Gminy zwrócił 
uwagę, że były rozmowy na temat ekspertyzy i że informował, że gmina nie jest  
w stanie w terminie, który wynika z wewnętrznych uregulowań jej przekazać, ale będzie ona 
przesłana Radnym. Dodał, że z niepokojem obserwuje, że o tej ekspertyzie dzisiaj  
nie ma rozmowy. Ona miała być bardzo ważnym argumentem w dyskusji na temat tych dwóch, 
ważnych elementów inwestycji, czyli sygnalizacji na zbudowanym skrzyżowaniu oraz na drodze 
serwisowej, która łączy to skrzyżowanie z ulicą Lipową. Nawet jeśli w trzecim kwartale 
rozpoczęlibyśmy projektowanie tzw. drugiego etapu, to rzeczą oczywistą jest, że wykonanie  
tej części drogi serwisowej pomiędzy skrzyżowaniem, a ulicą Lipową, czyli północnej części drogi 
Serwisowej w Złotkowie i tak będzie niezbędne, więc ten wniosek uważa za podwójnie zasadny, 
a sygnalizacja jest jednym z podstawowych elementów realizacji tego zadania. 
Wójt Gminy przekazał, że wnioski złożone przez Radną Sylwię Sawińską są zasadne, bo dotyczą 
mieszkańców Złotkowa. Następnie przekazał, że wykonano tę ekspertyzę, która dotyczy  
i kwestii geometrycznych, i kwestii bezpieczeństwa, i kwestii przepływów pojazdów  
w tym rejonie i oczekuje, że temat ten będzie podyskutowany. Zaznaczył, że dla niego  
jest to oczywiste i wnioskuje o to już szósty lub siódmy raz. Wójt Gminy dodał, że Radna Sylwia 
Sawińska powiedziała o skrzyżowaniu oraz że mówiła o nim również w czerwcu i we wrześniu. 
Cały czas rozmowy były o sygnalizacji, o skrzyżowaniu i nagle dowiaduje się, że jeżeli nie będzie 
ujęcia całościowego, to rada będzie na „nie”. Przekazał, że rozumie, iż trzeba spojrzeć  
na to bardziej horyzontalnie sierpień, dzisiaj też mógłbym przygotować jakąś kwotę,  
która gwarantowałaby na projekt. Dodał, że informował Radnych, o zmianach w dwóch 
projektach. Jeden wykonywany na zlecenie firmy POZ BRUK, drugi gminny, na podstawie analiz 
drogowych w części południowej dla drogi serwisowej, czyli od skrzyżowania przy „Toyota”  
do ulicy Pawłowickiej. Wójt Gminy przekazał, że w sierpniu z taką propozycją wystąpi,  
gdyż wtedy będzie znał kwotę, bo będzie podpisane porozumienie. Będzie znał udział firmy 
POZ BRUK w realizacji tego projektu i wtedy poinformuje Radnych. Następnie Wójt Gminy 
przekazał, że to skrzyżowanie jest wykonane, trzeba tylko postawić „kropkę nad i” 
żeby dyskusja na ten temat się skończyła. Dodał, że gwarantuje mieszkańcom Złotkowa,  
że eksploatując nowy układ drogowy, będą się czuli bezpieczniej i bardziej komfortowo, 
a komunikacja będzie się odbywała z włączeniem ruchu ze Złotkowa, w ulicę Obornicką.  
Radna Sylwia Sawińska przekazała, że Radni nie dostali ekspertyzy, tylko raport z audytu 
bezpieczeństwa ruchu drogowego dla projektu budowy tego skrzyżowania. Dopytywała,  
czy Wójt Gminy nie miał świadomości, że jeśli mowa jest o skrzyżowaniu, to chodzi o cały układ 
drogowy. Dodała, że mogłaby sobie dać rękę uciąć, że mówiła o układzie drogowym kilka razy. 



18 
 

Radna Sylwia Sawińska złożyła wniosek o zmniejszenie kwoty na zadanie IBI WPF 2022 0200  
do 20 000,00zł.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska nawiązując do ekspertyzy,  
o której wspomniał Wójt Gminy, przekazała, że przez problemy techniczne nie zdążyła  
się z nią zapoznać. Dodała, że Sołtys Złotkowa Sylwia Sawińska, nie miała najmniejszych szans, 
żeby przedstawić ją mieszkańcom, czy też o niej z nimi porozmawiać. Przekazała,  
że problem z tym skrzyżowaniem już trwa dość długo i uważa, że mieszkańcy mają prawo poznać 
tę ekspertyzę, zapoznać się z nią, przeczytać i wypowiedzieć się na jej temat. Dopiero wtedy 
będzie podjęta decyzja przez Radę Gminy. Rozwiązanie komunikacyjne na ulicy Obornickiej w 
Złotkowie, a w szczególności, sygnalizacja świetlna na skrzyżowaniu,  
czy bez niej „krzyżówka” ma szansę funkcjonować poprawnie i bezpiecznie było naturalne, 
ale lokalizacja skrzyżowania była uwzględniona na całym odcinku od ulicy Pawłowickiej do ulicy 
Sobockiej. Rozwiązania projektowego ronda, kontra skrzyżowania i wschodnia część 
Obornickiej, jako pierwszy etap projektu. Każdy z powyższych punktów powinien obejmować co 
najmniej następujące aspekty. Poprawność rozwiązań projektowych, czyli ich zasadność, 
bezpieczeństwa ruchu i płynności ruchu. Dodała, że jej zdaniem występuje pewien rodzaj 
niezrozumienia albo brak chęci zrozumienia, bo od samego początku mowa była o tym, 
że trzeba się zastanowić, czy na tym odcinku pomiędzy węzłem Złotkowo, a wiaduktem na ulicy 
Obornickiej, czyli wiaduktem Narutowicza, „wyrywamy” ten kawałek od ulicy Sobockiej  
do ulicy Pawłowickiej. Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska 
przekazała, że na spotkaniu z reprezentantami spółki Herbapol, rozmawiano o tym,  
że przed nami jest tam jeszcze bardzo duża inwestycja, mianowicie budowa fabryki Herbapolu, 
która również będzie wymagała od nas dobrego skomunikowania odcinka od ulicy Żytniej  
w stronę nowego skrzyżowania. Rozmowa była o rondzie lub skrzyżowaniu. Dodała,  
że jest przekonana, że uwzględniając wszystkie dodatkowe aspekty, czyli komunikację  
dla Herbapolu, którą będziemy robić na podstawie wywołanego miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego oraz opinię techniczna, będzie można podjąć tę decyzję 
świadomie. Wyraziła zdanie, że większość z radnych nie ma zielonego pojęcia  
o tych pozostałych aspektach, czyli rozwiązaniu drogowym wzdłuż ulicy Pawłowickiej kontra 
Obornickiej, o planie miejscowym, bo jednak większość Rady to „nowi” Radni. Wyraziła opinię, 
że trzeba jeszcze raz przedstawić w pełnym aspekcie całe to rozwiązanie komunikacyjne wzdłuż 
ulicy Obornickiej, uwzględniając ekspertyzę i dopiero wtedy podjąć decyzję na temat 
przekazania środków na realizację świateł i bajpasa od ulicy Lipowej, do nowego skrzyżowania. 
Radna Sylwia Sawińska przekazała, że w tym raporcie nie została udzielona odpowiedź  
na temat tego, czy lokalizacja jest optymalna w tym obszarze. Dodała, że rozmawiała z Wójtem 
na temat tego projektu, który będzie przedstawiał w sierpniu, czyli rondzie w okolicy ulicy 
Pawłowickiej. Wyraziła zdanie, że to jest bardzo dobry czas na to, żeby również  
dla tego rozwiązania komunikacyjnego przygotować analizę, dowiedzieć się, czy rzeczywiście 
rondo w tym rejonie jest najbardziej odpowiednie, czy ta jedna zapora na ulicy Obornickiej 
będzie optymalna do tego, żeby obsłużyć cały teren aktywizacji gospodarczej i część 
zamieszkaną. Poprosiła o poparcie jej wniosku i zdjęcie tego zadania do tego czasu. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że jest otwarty i przygotowany  
na negocjacje w tej sprawie. Dodał, że jest uchwała o przystąpieniu do opracowania MPZP. Firma 
API przygotowuje projekt, ale to nie na podstawie planu będzie ta komunikacja kształtowana, 
bo chcąc wejść w obszar Lasów Państwowych, trzeba będzie wystąpić o ZRID, 
bo tylko w ten sposób będzie można przez teren Lasów Państwowych przejść w kierunku ulicy 
Pawłowickiej. Wójt Gminy przekazał, że w sierpniu przedstawi propozycję do budżetu  
na projekt, a nie projekt (wystąpi do Rady Gminy, o środki na projekt). Wójt Gminy zaznaczył, że 
nie przedstawi projektu w sierpniu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska nawiązując do wypowiedzi 
Wójta Gminy, zapytała o jakim projekcie jest mowa. 
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Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że mowa jest o projekcie na drugi etap, 
od ulicy Pawłowickiej do skrzyżowania wykonanego przy Toyocie.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy będziemy  
to robić globalnie, czyli całe skrzyżowanie Pawłowicka-Obornicka, plus ten „wąs serwisówki” do 
nowego skrzyżowania. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera potwierdził dodając, że bez tego,  
co jest już wykonane i zaprojektowane i objęte ZRID-em (nie do Lipowej).  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dopytywała, o skrzyżowanie 
Pawłowicka-Obornicka, czy będziemy przejmować projekt od inwestora, który przygotował  
ten projekt - świetlne skrzyżowanie Pawłowicka-Obornicka. Chcąc się upewnić zapytała, 
czy w projekcie nie ma tam ronda. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że w projekcie nie ma ronda,  
ale projektant go nie wyklucza i taka możliwość istnieje. Jeżeli będzie to robił ten projektant, no 
to potrwa to 1,5 roku, a projekt zostanie zakończony decyzją ZRID. Wójt Gminy zaproponował 
zakończyć prace objęte decyzją i oświadczył, że po raz kolejny do Rady Gminy występuje. Zwrócił 
uwagę na ryzyko braku środków w przypadku, gdy Rada Gminy przegłosuje wnioski, które złożyła 
Radna Sylwia Sawińska. Przypomniał, że Radny Kacper Czaczyk mówił  
o ty, że pieniądze się nie rozmnażają, pieniądze kosztują. Radna Sylwia Sawińska złożyła wnioski 
o wykorzystanie środków, o które gmina nie wnioskuje i jeśli Rada Gminy przyjmie propozycję 
gminy, to Wójt Gminy prosi o przegłosowanie tych propozycji, a jeśli Rada Gminy odrzuci 
propozycję gminy, to Wójt Gminy wnioskuj o to, żeby Rada Gminy nie przyjmowała  
do budżetu wniosków złożonych przez Radną Sylwię Sawińską (bo mowa jest o tych samych 
środkach). 
Radna Sylwia Sawińska przekazała, że rzeczywiście powiedziała o projekcie, a chodziło jej 
o koncepcję. Dodała, że nie oczekuje w sierpniu gotowego projektu.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że raport był zlecany dużo wcześniej  
i dziwi się, że nikt nie zapytał, ile kosztował. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że Rada Gminy 
wie, ile kosztował, ponieważ zostawiła na to 10 000,00 zł. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że raport kosztował ok. 15 000,00 zł. 
Przekazał również, że mówił iż jest pełny nadziei, że Rada Gminy traktując tę sprawę  
jako bardzo, bardzo poważną, bo to jedna z większych inwestycji gminnych drogowych,  
na pewno znajdzie czas i siłę, żeby zapoznać się z ekspertyzą, Dodał, że w takich sytuacjach 
szczególnie ważnych dla gminy, wszyscy powinni wykrzesać trochę energii, wykorzystywać każdą 
sesję, każdy dzień do tego, żeby pewne rzeczy kończyć, skończyć inwestycję,  
która jest bardzo potrzebna mieszkańcom Złotkowa. 
Radny Grzegorz Słowiński odnosząc się do wcześniejszej dyskusji, w której Wójt Gminy 
zakomunikował, że w rejonie ulicy Pawłowickiej planuje wybudować rondo zapytał,  
co z projektem, który już istnieje na tym skrzyżowaniu. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera sprostował, że nie powiedział, że planuje wybudować 
rondo, tylko mówił o spotkaniu z projektantem, który jest autorem projektu przekazanego przez 
firmę POZ BRUK. Dodał, że rondo jest jedną z opcji, która według. projektanta  
jest rozsądnym rozwiązaniem. Wójt Gminy poinformował również, że rozmawiał z inwestorem 
(POZBRUK), na temat możliwości wykonania wspólnego projektu, który byłby prowadzony przez 
gminę.  
Radny Grzegorz Słowiński poinformował, że w dokumencie, który Radni dostali wczoraj 
wieczorem jest rozpatrywany punkt, odnośnie zasadności budowy skrzyżowania lub ronda. 
Zapytał, czy punkt ten odnosi się to do budowy skrzyżowania, bądź też zasadności ronda  
w skrzyżowaniu ulicy Obornickiej i Pawłowickiej, czy odnosi się do aktualnie konfliktowego 
skrzyżowania w Złotkowie przy ulicach: Lipowej i-Zachodniej. W miejscu skrzyżowania mamy 
punkt, w którym rozpatrywane są światła między ulicą Sobocką, a ulicą Łagiewnicką. Dodał,  



20 
 

że w otrzymanej analizie, we wnioskach (pkt 6) jest napisane - rozwiązanie geometryczne typu 
rondo nie zapewnia z kolei przepustowości na wlotach głównych w szczycie porannym  
dla północnego wlotu ulicy Obornickiej z kierunku S11 oraz w szczycie południowym, 
popołudniowym, dla wlotu z kierunku Poznania. Aby zapewnić przepustowość konieczna  
by była przebudowa ciągu ulicy tak, aby można było wykonać rondo dwupasmowe,  
co nie byłoby rozwiązaniem intuicyjnym dla użytkowników, z uwagi na ciąg skrzyżowań 
sygnalizacji świetlnych w ulicy Obornickiej. Zwracając się do Wójta Gminy, Radny Grzegorz 
Słowiński powiedział - czyli mamy sytuację, w której dąży Pan do skrócenia tego odcinka między 
Sobocką, a Łagiewnicką, budując kolejne skrzyżowanie w ciągu ulicy Lipowej, Obornickiej i 
Zachodniej, gdzie mamy już opinię, że tam ronda nie może być. Mamy gotowy projekt, który jest 
skrzyżowaniem. Nie widzę sensu, żeby Pan w sierpniu ponawiał  
w ogóle prośbę o jakikolwiek projekt przebudowy skrzyżowania. Następnie wyraził wolę, 
wykreślenia z projektu budżetu w całości, kwotę z zadania IBI-WPF-2022-0200, integracja 
węzłów na północy obwodnicy Towarowej, miasta Poznania, z miejskim transportem 
zbiorowym, dokumentacja. Radny Grzegorz Słowiński złożył wniosek o zdjęcie całej kwoty  
77 490,00 zł i utworzenie dwóch nowych zadań. Argumentacja - ponieważ przy budowie  
i projektowaniu ulic Spacerowa, Projektowa, Pagórkowa, nie zostały uwzględnione kanały 
teletechniczne i oświetlenie, wnoszę o wprowadzenie nowego zadania o nazwie - Projekt 
oświetlenia drogowego i kanału teletechnicznego w ciągu ulic Olchowej, Pagórkowej  
i Spacerowej z kwotą 27 490,00 zł. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła Radnego Grzegorza 
Słowińskiego o powtórzenie projektu. 
Radny Grzegorz Słowiński powtórzył: Projekt oświetlenia drogowego i kanału teletechnicznego 
w ciągu ulic Olchowej, Pagórkowej i Spacerowej z kwotą 27 490,00 zł., źródło finansowania - 
środki wolne. I drugie zadanie, ponieważ po wybudowaniu ulicy Pagórkowej i nasianiu terenu 
zielonego od strony lasu, już jeżdżą po tym trawniku samochody niszcząc go zwyczajnie. Wnoszę 
o nowe zadanie o nazwie: Nasadzenia zieleni w ciągu ulic Pagórkowej  
po jej wschodniej stronie, z kwotą 50 000,00 zł. - źródło finansowania środki wolne. Jednocześnie 
proszę, żeby były uwzględnione nasadzenia drzew lub krzewów  
lub też naprzemiennie tak, żeby zablokować możliwość przejeżdżania samochodów z drogi 
leśnej, na ulicę Pagórkową. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła Radnego Grzegorza 
Słowińskiego o powtórzenie. 
Radny Grzegorz Słowiński powtórzył: Nasadzenia zieleni w ciągu ulicy Pagórkowej, 
po jej wschodniej stronie lub odwrotnie. 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że ona oraz Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las  
Radna Joanna Pągowska, Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
Radna Sylwia Sawińska i Radny Grzegorz Słowiński otrzymali oferty, które wpłynęły  
na realizację zadania „wybór koordynatora zadania - budowa węzła przesiadkowego Suchy Las 
wraz z zakresem tzw. nowej ulicy Obornickiej”. Przekazała, że wpłynęły trzy oferty i zapytała,  
w jaki sposób oferty wpłynęły do urzędu. Pytanie umotywowała tym, że na przesłanych skanach 
dokumentów, nie ma ani pieczątki wpływu do urzędu, ani potwierdzenia elektronicznego 
wpływu.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiedziała, że zostały dostarczone w postaci 
papierowej. 
Radna Joanna Radzięda dopytywała, czy to jest normalna procedura, że dokumenty  
na zapytanie ofertowe nie przepływają przez biuro obsługi, nie są rejestrowane. Kontynuując 
dodała, w takim razie w związku z tym, że w wiadomości elektronicznej Pani Wicewójt napisała, 
że rozpoznanie rynku odbywało się w formie uproszczonej, w formule zapytań ustnych, to są 
jakieś notatki służbowe z tych rozmów albo maile potwierdzające, że faktycznie urząd zgłosił się 
do różnych potencjalnych wykonawców. Następnie zadała kolejne pytanie, gdzie informacja o 
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tym, że urząd poszukuje wykonawcy została opublikowana  
i czy jest jakiekolwiek potwierdzenie na prowadzenie tych rozmów, skoro dokumentacja  
nie wpłynęła oficjalnie przez biuro podawcze. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że procedura faktycznie była procedurą 
uproszczoną, a kontakt był przy świadkach oraz potwierdził to. Dodał, że na pewno procedura 
nie została naruszona, nie zostało naruszone prawo, dbałość o celowość, środki publiczne, 
gospodarność w wydatkowaniu tych środków. Wójt Gminy oznajmił, że był świadkiem 
dostarczenia co najmniej dwóch z tych ofert, które wpłynęły. Dodał, że rozmawiał z Panem 
Gerardem Masłowskim i namawiał go (pomimo sytuacji, która nastąpiła na przełomie maja  
i czerwca), żeby dalej tą sprawą chciał się zajmować, ponieważ zdaniem Wójta Gminy  
jest osobą najlepiej zorientowaną i wbrew temu, co mówił na komisji Radny Jarosław 
Dudkiewicz, bardzo zaangażowaną i intensywnie pracującą w zakresie tego tematu. 
 Kończąc wypowiedź Wójt Gminy zapewnił, że bezpieczeństwo procedur i dbałość o szczegóły 
została zachowana na każdym etapie tej sprawy. 
Radna Joanna Radzięda zapytała Wójta Gminy, w jakim miesiącu planował podpisać umowę  
z którymkolwiek z wykonawców, Dodała, że w ofercie współpracy firmy Rubikon znajduje się 
informacja, że Pan Gerard Masłowski proponuje określić usługę na 9 miesięcy od podpisania, 
ponieważ realnym terminem zakończenia prac i uzyskania decyzji ZRID jest końcówka marca 
2025 roku. Licząc od czerwca, a zakładam, że jednak w czerwcu planuje Pan podpisać  
tę umowę (tak to wybrzmiało na wtorkowej komisji), to jeśli nam się strasznie śpieszy  
i nie możemy szukać innego wykonawcy, to pomiędzy czerwcem br., a marcem 2025  
mamy 10 miesięcy, co po przeliczeniu kwoty miesięcznego wynagrodzenia Pana Gerarda 
Masłowskiego okazuje się, że dwie oferty są bardzo zbliżone kwotowo i będzie je różniło  
około tysiąc złotych netto. Radna Joanna Radzięda zapytała raz jeszcze, kiedy te umowy  
mają być podpisane, na jak długo i dlaczego Wójt zdecydował się na firmę Rubikon,  
a nie na innego wykonawcę, przy różnicy w kwocie, wynoszącej tysiąc złotych netto.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że podpisze umowę po tej sesji dopiero, po 
decyzji Radnych. Dodał, że w dniu jutrzejszym, o godz. o 7.30 odbędzie się spotkanie  
po to, żeby o godz. 9.00 pojechać do CERI (Centrum Realizacji Inwestycji) w PKP PLK. Spotkania 
będą odbywały się co dwa tygodnie w CERI. Jest to kwestia zintegrowania prac na obwodnicy 
północno-wschodniej z węzłem Suchy Las i drugim etapem realizacji nowej Obornickiej.  
Spotkanie, które będzie decydujące w zakresie przyjęcia studium wykonalności wykonywanego 
przez miasto Poznań. Gmina otrzymała wczoraj 520 stron dokumentów, które ktoś musi 
przeczytać i do jutra wysłać. Wójt Gminy oznajmił, że chce Radnym przedstawić obraz tego,  
jak wyglądają te sprawy, jeszcze przed sezonem urlopowym, które muszą się zadziać,  
bo do CUPT-u (Centrum Unijnych Projektów Transportowych) trzeba złożyć wniosek. Dodał,  
że nie chce wywierać presji na Radnych, ale wie, że „odpuszczenie” tygodnia w tych sprawach 
może gminę kosztować utratę szansy. Wójt Gminy poinformował, że jest świadomy, że gminę 
będzie to dużo kosztowało, dlatego lepiej się „zakumplować” z Poznaniem i wspólnie niektóre 
rzeczy z miastem i powiatem realizować. Dodał, że cały czas idziemy w dobrym kierunku  
i wierzy w to, że jak dołączy do tego jeszcze PKP PLK z dobrą wolą (jutro jest pierwsze spotkanie, 
mają się odbywać co dwa tygodnie, będą w nich uczestniczyli: wykonawcy  
min. firma, która wykonuje za półtora miliarda obwodnicę towarową miasta Poznania). 
Następnie Wójt Gminy dodał, że ucieszył się, że Pan Gerard Masłowski złożył wniosek i wierzy, 
że umowa z nim zostanie podpisana. 
Radna Joanna Radzięda złożyła wniosek do budżetu na kwotę 75 000,00 zł, na zadanie 
754 12 60 60 - OSP Zielątkowo, zakup przyczepy specjalistycznej, ponieważ przyczepa,  
którą w tej chwili dysponuje jednostka jest już stara i nie ma odpowiedniego udźwigu.  
Jako źródło finansowania podała wolne środki. 
Radny Michał Wojtyna wracając do tematu skrzyżowania w Złotkowie, zadał pytanie 
Przewodniczącej Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej Sylwii Sawińskiej, 
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czy były zapytania do przedsiębiorców, którzy po lewej stronie od wielu lat, zagospodarowują 
teren aktywizacji gospodarczej, ponieważ też mają korzystać  
z tego skrzyżowania oraz czy była w ogóle podjęta w tej sprawie dyskusja. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że o tym, że skrzyżowanie ma zostać wybudowane, dowiedziała się 5 lat temu, gdy 
mieszkańcy Złotkowa wybrali ją na sołtysa. Dodała, że rozmowy były prowadzone  
z firmami: Bowa, Griltex oraz z Panem Lewandowskim. Propozycja była taka, żeby złożyć  
do Wójta Gminy prośbę o wybudowani ronda w ulicy Pawłowickiej. Dodała, że później  
nie prowadziła konsultacji, gdyż uznała, że głos mieszkańców jest dla niej kluczowy. Na etapie 
koncepcji proszono Wójta Gminy, o wykonie analizy. Następnie Przewodnicząca Komisji 
Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska oznajmiła, że chce 
skorygować swój wniosek, gdyż na ulicę Cedrową nie ma projektu. Poprosiła, żeby skorygować 
wniosek i zamiast „budowa oświetlenia” nazwać go „projekt oświetlenia” oraz poprawić kwotę 
z 300 000,00 zł., na 20 000,00 zł. 
Radna Wiesława Prycińska oznajmiła, że jest zdziwiona, bo pojawiają się głosy, że Radni chcą 
wrócić do koncepcji skrzyżowania. Zapytała, dlaczego przeciągać to miesiąc. Wracając  
do tematu zdjęcia oświetlenia oraz umożliwienia wyjazdu z Toyoty przekazała, że od pięciu lat 
temat jest omawiany, pojawiała się petycja podpisana przez czterystu mieszkańców. Sytuacja, w 
której ludzie podpisywali tę petycję uległa zmianie, ponieważ z dwóch pasów zrobiło się pięć. 
Dodała, że aktualnie będziemy blokować kolejnego przedsiębiorcę w gminie. Oznajmiła, że jest 
klientką inwestora, który chciał na terenie gminy wybudować bardzo dużą inwestycję  
ale przeniósł się do Swadzimia. Kończąc wypowiedź, poprosiła Radnych o rozwagę,  
przede wszystkim przy światłach. Wyraziła zdanie, że Radni się przekomarzają, uprawiają 
politykę, a w grę wchodzi ludzkie życie. Zaapelowała do sumienia każdego z Radnych,  
żeby się dobrze zastanowili, jak zagłosować.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła przerwę. 
 
Przerwa (04:05:43 *). 
Wznowienie obrad (04:12:39 *). 
 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok poinformowała, że ma zamiar zadać kilka pytań 
dotyczących obszaru jej obowiązków. Zaczęła od pytania do Radnej Joanny Radziędy, prosząc  
o uzupełnienie pytania dotyczącego sprzętu specjalistycznego dla strażaków  
z OSP Zielątkowo. 
Radna Joanna Radzięda poinformowała, że we wcześniejszej wypowiedzi miała na myśli 
przyczepę specjalistyczną, którą trzeba wymienić, ponieważ ta, którą obecnie dysponują 
strażacy jest coraz mniej zdatna do użytku. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok dopytywała, czy analiza jakości przyczepy 
posiadanej przez OSP Zielątkowo oraz braku zdatności do użytku, powstała w okresie pomiędzy 
decyzją podjętą przez strażaków o złożeniu wniosku o dofinansowanie w ramach bonu 
frekwencyjnego, a dzisiejszym dniem, bo możliwość zgłaszania wniosków różnych,  
o dofinansowanie w ramach bonu frekwencyjnego i dofinansowania z MSWiA były dość szeroko 
na komisji dyskutowane i konsultowane, a właściwie wskazywane przez strażaków każdej z 
jednostek i wtedy nie zgłoszono zapotrzebowania na taką przyczepę specjalistyczną. Następnie 
Pani Wicewójt zapytała o ulicę Pagórkową. Zdaniem Pani Wicewójt teren wzdłuż ulicy 
Pagórkowej, na którym zasiana jest trawa, nie należy do gminy. Zadała pytanie Radnemu 
Grzegorzowi Słowińskiemu, co miał na myśli mówiąc o nasadzeniach zieleni, które nie pozwolą 
wjeżdżać z drogi leśnej, która właściwie jest na poligonie. Pani Wicewójt poprosiła  
o doprecyzowanie wniosku. 
Radny Grzegorz Słowiński poinformował, że zdaje sobie sprawę, że jest to teren Lasów 
Państwowych, ale uważa, że jeśli urząd zwróci się do Lasów Państwowych o to, czy może 
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posadzić drzewa na terenie lasu, to Lasy Państwowe nie będą miały nic przeciw temu i wyrażą 
zgodę na to, żeby te drzewa zasadzić. 
Radny Michał Wojtyna przekazał, że z tego co pamięta, to OSP Zielątkowo jest ostatnią 
jednostką, która otrzymała przyczepę specjalistyczną, więc nie jest to jakiś stary sprzęt. Zapytał 
również o to, co OSP Zielątkowo będzie tą przyczepą przewozić. 
Radna Joanna Radzięda poinformowała, że przyczepa, którą posiada OSP Zielątkowo ma około 
ośmiu lat. Ma za mały udźwig, żeby można nią było przewozić wszystkie niezbędne strażakom 
akcesoria, kiedy wyjeżdżają na akcje. Aktualnie, żeby nie przeciążać przyczepy, część rzeczy 
pakują do samochodów. Stąd też ich wniosek o to, żeby zakupić nową.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok wracając do tematu ulicy Pagórkowej 
poinformowała, że gmina nie możemy inwestować na terenie, który nie jest jej własnością. 
Teren należy do Lasów Państwowych i jest w zarządzie i użytkowaniu wojska. 
Radna Sylwia Sawińska w nawiązaniu do tego, co mówiła Przewodnicząca Rady Gminy Suchy 
Las Radna Joanna Pągowska o spotkaniu w Złotkowie, zaprosiła na to spotkanie z firmą Herbapol 
i mieszkańcami, które odbędzie się 25 lipca br. Herbapol przedstawi koncepcję budowy swojej 
siedziby, a poza tym będzie to też dobry czas, żeby spotkać się i porozmawiać  
o raporcie, który otrzymali Radni. 
Radna Małgorzata Weymann poinformowała, że uczestniczyła w Komisji Budżetowej i wie,  
że Radna Sylwia Sawińska powiedziała, że jeżeli będzie ta analiza, to będzie chciała tę analizę 
omówić z mieszkańcami. Radna Małgorzata Weymann zwróciła się do Przewodniczącej Rady 
Gminy Suchy Las Radnej Joanny Pągowskiej z prośbą, żeby zanim odbędzie się spotkanie  
z mieszkańcami Złotkowa, Radna Sylwia Sawińska wycofała wnioski o rozdysponowanie środków 
na światła na inne zadania, ponieważ mieszkańcy, bardzo czekają  
na tę analizę i chcą się z nią zapoznać, żeby zdecydować, czy faktycznie te światła są potrzebne. 
Zdaniem Radnej Małgorzaty Weymann decyzję należy podjąć po spotkaniu z mieszkańcami  
i poznaniu ich opinii. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś jeszcze 
chciałby zabrać głos w dyskusji. (Nie było chętnych). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku z Komisji Budżetu - zdjęcie zadania IBI-000-2024-0058, o wartości  
3 555 236,77 zł, Złotkowo - roboty drogowe. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 5: Wiesława Prycińska, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Robert Rozwadowski. 
Wstrzymujących się – 2: Małgorzata Weymann, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku z Komisji Budżetu - zdjęcie zadania IBI-000-2024-0060 - kwota 736 770,00 zł 
– Złotkowo, sygnalizacja świetlna. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 6: Wiesława Prycińska, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 1: Małgorzata Weymann. 



24 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnego Grzegorza Słowińskiego - zmniejszenie kwoty w zadaniu  
IBI-WPF-2022-0200 "Integracja węzłów na północnej obwodnicy towarowej m. Poznania  
z miejskim transportem zbiorowym - dokumentacja" o kwotę 77 490,00 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 7: Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał 
Dziedzic, Leszek Gralak, Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że w związku 
z takim wynikiem powyższego głosowania, wniosek o zostawienie kwoty 20 000, 00 zł  
na to zadanie nie będzie głosowany. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnej Sylwii Sawińskiej - - IBI 000 2024 0052 - budowa kanalizacji sanitarnej, 
wartość zadania - 1 000 000,00 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 7: Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnej Sylwii Sawińskiej - wykonanie projektu oświetlenia na ul. Cedrowej 
w Złotkowie - kwota 20 000,00 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 7: Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnego Grzegorza Słowińskiego - - wykonanie projektu oświetlenia  
i kanału teletechnicznego ul. Pagórkowej, Spacerowej i Olchowej - kwota 27 490,00 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 6: Wiesława Prycińska, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna 
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Wstrzymujących się – 1: Małgorzata Weymann. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnego Grzegorza Słowińskiego - wykonanie nasadzeń wzdłuż wschodniej 
części ul. Pagórkowej - kwota 50 000,00 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 7: Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnej Joanny Radziędy - zakup przyczepy specjalistycznej dla OSP 
Zielątkowo, klasyfikacja 75412 6060 - kwota 75 000,00 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 7: Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał 
Dziedzic, Leszek Gralak, Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 7: Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał 
Dziedzic, Leszek Gralak, Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej numer III/23/24.  
 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2024-2042 (04:30:40 *). 

  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o zabranie głosu 
Wójta Gminy Suchy Las Grzegorza Wojterę.  
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zgłosił autopoprawkę, którą następnie przedstawiła Zastępca 
Skarbnika Gminy Joanna Bogusz. 
Zastępca Skarbnika Gminy Joanna Bogusz przekazała, że w imieniu Wójta Gminy składa 
autopoprawkę - dodanie jednego przedsięwzięcia w pozycji 1.1.2, o nazwie wsparcie usług 
publicznych w samorządzie lokalnym Metropolii Poznań, gmina Suchy Las. Łączne nakłady  
w wysokości 780 000,00 zł. W związku z tym, że wyniki naboru dla tego działania mają  
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być podane dopiero w grudniu, nie zabezpieczamy środków w 2024 roku. Prosimy  
o zabezpieczenie środków w wysokości 493 000,00 zł. na rok 2025 i 287 000,00 zł na rok 2026. 
Wartość całego projektu, łącznie z dofinansowaniem wynosi ponad 2,5 miliona złotych.  
W ramach tego działania urząd ma opracować studium wykonalności, zakupić  
sprzęt informatyczny, zakupić oprogramowanie narzędziowe, zakupić zintegrowany pakiet 
oprogramowania wraz z wdrożeniem oraz szkolić w zakresie cyberbezpieczeństwa.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła dyskusję.  
(Nikt z obecnych nie chciał zabrać głosu). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie autopoprawki Wójta Gminy - dodanie przedsięwzięcia w pozycji 1.1.2 - wsparcie  
e-usług w samorządzie lokalnym Metropolii Poznań - Gmina Suchy Las - łączne nakłady  
780 000,00 zł (w 2025 r. - 493 000,00 zł; w 2026 r. - 287 000,00 zł). 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka 
została wprowadzona. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2024-2042 Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego  
Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego projekt uchwały przyjęła 
jednogłośnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  
Suchy Las na lata 2024-2042. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej numer III/24/24.  
 
 
 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu udzielania dotacji celowej  
na wymianę pozaklasowych źródeł ogrzewania na źródła ekologiczne na terenie Gminy Suchy 
Las. (04:34:21 *). 
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Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa i Spraw 
Komunalnych Radnego Kacpra Czaczyka. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny Kacper Czaczyk poinformował, że w posiedzeniu Komisji brał udział pracownik Referatu 
Ochrony Środowiska Maciej Brzozowski, który przygotowywał ten projekt, przedstawił  
go i odpowiedział na wszystkie pytania. Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła dyskusję.  
(Nikt z obecnych nie chciał zabrać głosu). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu udzielania dotacji celowej  
na wymianę pozaklasowych źródeł ogrzewania na źródła ekologiczne na terenie Gminy  
Suchy Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej numer III/25/24.  
 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy w Biedrusku. (04:35:53 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego Kacpra Czaczyka.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny Kacper Czaczyk przekazał, że projekt nazw ulic został w pierwszej kolejności 
przedstawiony na zebraniu mieszkańców osiedla Biedrusko i został pozytywnie zaopiniowany. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła dyskusję. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wypowiedział się na temat 
wszystkich trzech projektów uchwał, które dotyczą nadania nazw ulicom w Biedrusku. Przekazał, 
że wszystkie te projekty, były omawiane 25 marca br. na zebraniu osiedlowym  
i wyniki zostały ujęte w ramach uchwały zebrania osiedlowego. Wszystkie nazwy zostały  
przez mieszkańców ocenione pozytywnie, a w przypadku ulicy Lawendowej, nazwa została 
nadana. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie nazwy ulicy w Biedrusku. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej numer III/26/24.  
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Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy w Biedrusku. (04:38:11 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego Kacpra Czaczyka.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny Kacper Czaczyk przekazał, że projekt nazwy ulicy został zaopiniowany pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie nazwy ulicy w Biedrusku. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej numer III/27/24.  
 

Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie nazwy ulicy w Biedrusku. (04:39:16 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego Kacpra Czaczyka.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny Kacper Czaczyk przekazał, że projekt nazwy ulicy został zaopiniowany pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła dyskusję.  
(Nikt z obecnych nie chciał zabrać głosu)  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie nazwy ulicy w Biedrusku. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej numer III/28/24.  
 
 
 
 

Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców ulic: Azaliowej i Pigwowej  
w Złotnikach (04:40:18 *). 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o zabranie głosu 
Radnego Krzysztofa Łączkowskiego. 
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Radny Krzysztof Łączkowski przekazał, że 24 maja br. do Rady Gminy wpłynęła petycja 
mieszkańców ulic Azaliowej i Pigwowej w Złotnikach. Petycja miała dwa podpunkty.  
Uzupełnienie oświetlenia w ulicy Azaliowej oraz zwiększenie bezpieczeństwa na terenie  
tych dwóch ulic. W dniu 10 czerwca odbyło się zebranie. Mając na względzie zakres tematów 
wskazanych w petycji, komisja zwraca się do Wójta Gminy o wyjaśnienie, dlaczego część ulicy 
Azaliowej w Złotnikach nie posiada oświetlenia ulicznego oraz o wyegzekwowanie  
od właściciela terenu, brakującej części infrastruktury oświetleniowej na ulicy Pigwowej.  
Radny Krzysztof Łączkowski nadmienił, że brakuje tam około 150-200 metrów  
tego oświetlenia, dlatego wzbudziło to zainteresowanie i niepokój Komisji, dlaczego  
tak się zadziało. Druga część petycji została przekazana do Komisji Porządku Publicznego, 
Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych ze względu na to, że odpowiedź z Referatu 
Komunalnego mówiła, że niestety nie ma tam przyłączy światłowodowych i brak jest możliwości 
monitorowania. Dodał, że na posiedzeniu Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i 
Spraw Komunalnych, miało się odbyć spotkanie z Komendantami Straży Gminnej  
i Policji. Niestety nie doszło ono do skutku. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła dyskusję.  
(Nikt z obecnych nie chciał zabrać głosu).  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dodała, że w związku  
z powyższym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji oczekuje odpowiedzi od Wójta Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców ulic: Azaliowej  
i Pigwowej w Złotnikach. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 10: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 5: Wiesława Prycińska, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic,  
Leszek Gralak, Robert Rozwadowski,  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej numer III/29/24.  
 

Ad. 24. Zatwierdzenie planu pracy komisji stałych Rady Gminy Suchy Las na rok 2024 (04:43:15 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała,  
że pierwszy plan pracy - plan Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawiony został  
przez Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radnego Krzysztofa Łączkowskiego. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na rok 2024. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że plan pracy 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na rok 2024 został przyjęty.  
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Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała,  
że kolejny plan pracy - plan Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 
Komunalnych przedstawiony został przez Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, 
Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnego Kacpra Czaczyka. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny Kacper Czaczyk przekazał, że plan pracy Komisji jest planem, który został przygotowany 
jeszcze za poprzedniej kadencji. Dodał, że Komisja w aktualnym składzie, w dalszym ciągu 
rozwija, spełnia punkty, które były w nim zawarte. Plan jest kompleksowy i obejmuje wszystkie 
aspekty porządku publicznego, ochrony środowiska i spraw komunalnych.  
Podczas posiedzenia, Komisja jednogłośnie pozytywnie głosowała za przyjęciem tego planu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś chciałby 
zabrać głos w tej sprawie. (Nikt z obecnych nie chciał zabrać głosu).  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych na rok 2024. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że plan pracy 
Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych na rok 2024  
został przyjęty.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała,  
że kolejny plan pracy - plan Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego przedstawiony 
został przez Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię 
Sawińską. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego  
na rok 2024. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że plan pracy 
Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego na rok 2024 został przyjęty.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała,  
że ostatni plan pracy - plan Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych przedstawiony 
został przez Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radną Joannę 
Radziędę. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych  
na rok 2024. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że plan pracy 
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych na rok 2024 został przyjęty.  
 

Ad. 25. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawicieli Gminy  
w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady Gminy, 
Radnych Powiatowych. (04:46:51 *). 

  

► Informacje Wójta Gminy Suchy Las. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przedstawiła informacje Wójta Gminy: 
 

• informacje z Referatu Zamówień Publicznych i Środków Zewnętrznych. Stan przetargów  
na dzień 26 czerwca br. Suchy Las, przebudowa sali gimnastycznej przy SP1 oraz projekt  
i budowa rozwiązań przeciwpożarowych w SP1. Przetarg został ogłoszony. 27 czerwca br., czyli 
jutro jest planowane otwarcie ofert. Nadzór inwestorski na ten sam zakres. Komisja 
przetargowa otworzyła oferty, trwa badanie i ocena złożonych ofert,  

• Golęczewo, budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami w ulicach Wiśniowej, 
Pszczelarskiej, Gryczanej, Pszennej, Rolnej i Zbożowej w Golęczewie. Zakres Polskiego Ładu, 
przetarg ogłoszony. Na 5 lipca br. jest planowane otwarcie ofert,  

• modernizacja infrastruktury służącej obronności w gminie Suchy Las przez przebudowę ulicy 
Czołgowej w miejscowości Złotniki, również z dofinansowaniem Polskiego Ładu. Przetarg  
jest ogłoszony, 11 lipca planowane jest otwarcie ofert. Ogłoszenie przetargu na nadzór 
inwestorski na powyższą inwestycję jest w przygotowaniu,  

• budowa sieci wodociągowej i kanalizacji w ulicach Lipowej i Jaworowej w Golęczewie  
przetarg jest w przygotowaniu,  

• budowa nowej szkoły w Biedrusku – przygotowania do przetargu są na ukończeniu.  

• ochrona dziedzictwa naturalnego na terenie aktywnej edukacji i Sportu w Suchym Lesie 
przetarg również w przygotowaniu,  

• Informacje odnośnie otrzymanych środków zewnętrznych. W ramach edukacji ekologicznej 
otrzymaliśmy dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej na opracowanie i wydruk książeczek, na wartość dofinansowania 15 660,00 zł,  
przy całkowitej wartości projektu 17 400,00 zł.,  

• wsparcie infrastruktury, tablice edukacyjne przy pomnikach przyrody. Wartość projektu  
21 320,00 zł, wartość dofinansowania 19 188,00 zł.,  

• otrzymaliśmy również dofinansowanie na zakup sadzonek drzew miododajnych w kwocie  
17 280,00 zł.,  

• Otrzymaliśmy dofinansowanie w ramach PROW na konserwację zbiornika wodnego Balaton w 
miejscowości Chludowo w gminie Suchy Las. Wartość dofinansowania 485 513,00 złotych  
(100 procent wartości kosztów kwalifikowanych), 
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• dofinansowanie na zakup strojów szamotulskich dla Zespołu Pieśni i Tańca Chludowianie  
w ramach programu „Mamy na stroje”. Całkowity koszt zadania - 42 000,00 zł.,  
wartość dofinansowania 18 000,00 zł.,  

• dostaliśmy dofinansowanie na wsparcie małej retencji wodnej i rozwoju zielono-niebieskiej 
infrastruktury na obszarze metropolii Poznań. Etap pierwszy, zadanie drugie - budowa systemu 
retencjonowania wód na terenie naturalnego parku Sucholeska Łąka. Wartość ogółem 489 
465,31 zł. Wartość dofinansowania 342 625,72 zł.  

• dofinansowanie z Metropolii Poznań, etap pierwszy, zadanie siódme, Suchy Las, Jelonek, 
Złotniki - ścieżka rowerowa wzdłuż ulicy Obornickiej, na odcinku od ulicy Borówkowej do ulicy 
Pawłowickiej, etap pierwszy. Wartość ogółem 3 164 953,73 zł według kosztorysu. Wartość 
dofinansowania 2 215 467,61 zł.  

• Informacje z Wydziału Inwestycyjnego, inwestycja Złotniki - Reja, Prusa, Słowackiego  
jest w trakcie odbiorów. Planowane zakończenie budowy, w tym procedury odbiorowej  
przewidywane jest na 30 sierpnia br., 

• strefa AG, opinia została przekierowana do Rady Gminy, 

• Złotniki - Spacerowa, Pagórkowa. Nastąpił odbiór prac zrobiony przez wykonawcę. Trwa 
przygotowywanie dokumentów, 

• Suchy Las - Kręta, Łąkowa, Krańcowa. Prace są w trakcie. Planowane zakończenie - 21 lipca, ale 
zgodnie z rozpoznaniem i rozmowami z wykonawcą, przewidywane jest przesunięcie 
zakończenia na 30 sierpnia br., 

• Suchy Las, ulica Krańcowa. Budowa kanalizacji deszczowej jest w trakcie. Planowane 
zakończenie budowy - 3 września br., 

• Biedrusko, rozpoczęły się prace związane z remontem, rewitalizacją pylonów bramy  
(17 czerwca). Z informacji z terenu wynika, że prace trwają. Wykonawca zgłosił się do gminy, o 
zgodę na zajęcie pasa terenu zielonego, żeby mógł ustawić rusztowania, 

• informacja w sprawie parkingu w Chludowie, przy kościele. 25 czerwca projektant uzyskał 
decyzję na wycinkę. Od 12 kwietnia br. czekamy na decyzję na pozwolenie na budowę. Wycinka 
drzew będzie prowadzona pod nadzorem dendrologa, 

• Zielątkowo - światła, na koniec przyszłego tygodnia ma być gotowy i wysłany  
do zaopiniowania projekt, w zakresie zgodności z ustaleniami wcześniejszymi, w trakcie 
opracowania jest projekt elektryczny, ponieważ do świateł jest potrzebne doprowadzenie 
energii elektrycznej. Żeby przyspieszyć działania i całą procedurę, która jest w ENEA S.A., 
to projektowanie jest po naszej stronie. Wykonawca już zgłosił potencjalną gotowość  
do działania, więc jak tylko projekt będzie, będziemy mogli tę inwestycję realizować. 

 
► Informacje Przewodniczącego Rady Gminy Suchy Las. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przedstawił informacje 
Przewodniczącego Rady Gminy. 

• do Biura Rady Gminy wpłynęło pismo dotyczące Parafiady Królowej Pokoju. Parafia Wszystkich 
Świętych. Jest to podziękowanie i zaproszenie na 7 lipca. W załączniku  
jest harmonogram, przebieg w poszczególnych dniach, z pismem można się zapoznać  
w Biurze Rady Gminy, 

• kolejne pismo, od Starosty Poznańskiego, kierowane zarówno do wójtów, burmistrzów, 
Przewodniczących Rad Gmin i Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu.  
W roku bieżącym, Najwyższa Izba Kontroli przeprowadziła w tutejszym starostwie kontrolę,  
w zakresie organizacji ruchu funkcjonującej na drogach publicznych gminnych i powiatowych 
na terenie powiatu poznańskiego. Kontrola wykazała nieprawidłowości w zakresie 
funkcjonującego na tych drogach oznakowania. Jedną z nich jest wprowadzenie  
przez zarządców dróg oznakowania z naruszeniem obowiązujących przepisów prawa,  
tj. bez uzyskania stosownego zatwierdzenia. I w związku z powyższym, nawiązując  
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do korespondencji z poprzednich lat, po raz kolejny wskazuję, iż zgodnie z art. 10 ust. 5 ustawy 
z 20 czerwca 1997 r. Prawo o ruchu drogowym, zwanej dalej UPoRD. Organem zarządzającym 
ruchem na drogach powiatowych i gminnych jest starosta. Z pismem można się zapoznać w 
Biurze Rady Gminy, 

• kolejne pismo wpłynęło do wiadomości Biura Rady, jest to pismo, które zostało skierowane 
przez Panią Wicewójt do pułkownika Rafała Matery, Komendanta Centrum Szkolenia Wojsk 
Lądowych, a dotyczy nieprawidłowego postoju pojazdów prywatnych, pojazdów żołnierzy  
w Biedrusku, 

• do Biura Rady wpłynął dokument - sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy 
Gminy Suchy Las z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na terenie gminy Suchy Las za rok 2023. Z pismem można się 
zapoznać w Biurze Rady Gminy, 

• dokument, który wpłynął w dniu dzisiejszym, do wiadomości Rady Gminy Suchy Las, 
skierowany przez Toyota Ukleja, dotyczący prac drogowych prowadzonych przez gminę 
w Złotkowie, droga numer 11. Z pismem można się zapoznać w Biurze Rady Gminy. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosił,  
żeby z pismem zapoznał się Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony 
Środowiska i Spraw Komunalnych.  

 
► Informacje Przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 

Radny Krzysztof Łączkowski przekazał, że w dniach 4-5 czerwca br. wraz z przewodniczącą, 
uczestniczyli w Zjeździe Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich. Odbyło się 
podsumowanie działalności stowarzyszenia oraz wybrano nowe władze. Odbyły się  
także prezentacje różnego rodzaju, m.in. system monitoringu. Bardzo ciekawa koncepcja, 
bardzo ciekawe rozwiązania. Myślę, że warto podjąć współpracę z tą firmą. Byliśmy  
pod wrażeniem, co można zrobić i naprawdę jest to godne uwagi. 
 

► Informacje Przewodniczących Komisji Rady Gminy. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego obradowała jeden raz (18 
czerwca) i opiniowała projekty uchwał na dzisiejszą sesję.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych, w minionym okresie obradowała dwa razy. Pierwsze posiedzenie odbyło 
się 10 czerwca – uchwalono na nim roczny plan pracy, wybrano wiceprzewodniczącego Komisji 
oraz odbyły się konsultacje ze strażakami z OSP Golęczewo. Drugie posiedzenie odbyło się 25 
czerwca - opiniowano projekty uchwał na dzisiejszą sesję. Na zebraniu byli przedstawiciele 
Straży Gminnej i Policji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna 
Radzięda, poinformowała, że Komisja w czerwcu obradowała jeden raz. Zajmowała się 
rocznym sprawozdaniem z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  
oraz spotkaliśmy się z zastępcą dyrektora Centrum Kultury i Biblioteki Publicznej,  
żeby omówić sprawozdanie finansowe za ubiegły rok. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny Krzysztof Łączkowski 
poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, obradowała 10 czerwca - rozpatrywała 
petycję mieszkańców ulic: Azaliowej i Pigwowej w Złotnikach. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że Komisja 
Rewizyjna od poprzedniej sesji obradowała czterokrotnie i zajmowała się tematami 
absolutoryjnymi.  

► Informacje Radnego Powiatowego 
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Radna Powiatowa Anna Ankiewicz poinformowała, że sesja absolutoryjna Rady Powiatu 
odbyła się 12 czerwca br. Staroście i Zarządowi udzielono absolutorium, podjęto uchwałę  
o przyznaniu środków na Zintegrowany Węzeł Przesiadkowy. Dodała, że w ciągu czterech lat 
otrzymamy 8 111 000,00 zł. (80-procentowe wsparcie wkładu) Zaznaczyła ze to był bardzo 
ważny dzień. 
 

Ad. 26. Interpelacje i zapytania Radnych. (05:03 *). 
  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poinformował,  
że do Biura Rady Gminy wpłynęła jedna interpelacja Radnego Krzysztofa Łączkowskiego. 
Interpelacja dostępna jest na stronie internetowej gminy (BIP). 
Radny Krzysztof Łączkowski poinformował, że interpelacja dotyczy wody w zalewie.  
Podziękował Wójtowi Gminy za obfitą dokumentację, przede wszystkim korespondencję 
między urzędem i Lasami Państwowymi i Wodami Polskimi. Dodał, że jest jedną z nielicznych 
osób, które monitorują ten temat, bo bywa tam regularnie, co piątek. Zaznaczył, że woda, 
jak się lała, tak się leje. Wyraził z tego powodu ubolewanie, bo przez trzy miesiące, tej wody 
trochę by w zalewie przybyło. Przekazał, że na razie mamy bogatą kolekcję dokumentów,  
a woda się leje, tylko szkoda, że nie do zalewu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poinformował,  
że oprócz interpelacji złożonej przez Radnego Krzysztofa Łączkowskiego, na BIP dostępna  
jest również odpowiedź Wójta Gminy na nią, a osoby zainteresowane mogą się  
z nią zapoznać. 
 

Ad. 27. Wolne głosy i wnioski (05:05:29 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przypomniał,  
że skończyła się debata, gdzie czas nie obowiązywał, a w punkcie wolne głosy i wnioski czas na 
wypowiedź ograniczony jest do trzech minut.  
Radna Joanna Radzięda zapytała na jakim etapie jesteśmy z inwestycją - projekt kanalizacji 
deszczowej i drogi w rejonie Suchy Las Wschód. Następnie zapytała, jak wygląda sprawa  
z budową ulicy Leśnej w Suchym Lesie oraz co się dzieje, jeśli chodzi o budowę boiska  
do koszykówki na terenie Aktywnej Edukacji. Kolejne pytanie Radnej Joanny Radziędy 
dotyczyło boiska szkolnego w Chludowie, a dokładniej tego, w czyim ono jest zarządzie,  
czy to jest podobny model jak w przypadku sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej  
numer 2, czyli w godzinach lekcyjnych boisko jest pod opieką szkoły, a po południu GOS-u. 
Pytanie dotyczące boiska zostało zadane celem weryfikacji, ponieważ pojawiły się głosy,  
że boisko będzie przez całe wakacje zamknięte, czym mieszkańcy Chludowa  
nie są zachwyceni. Radna Joanna Radzięda dodała, że wcale im się nie dziwi, ponieważ 
nie po to remontowano i dostosowywano boisko do nowoczesnych standardów,  
żeby przez całe wakacje było zamknięte.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiedziała, że jeśli chodzi o Suchy Las i część 
drogową inwestycji, to jest ona na ukończeniu w zakresie przygotowania materiałów  
do ogłoszenia przetargu. Ostatnie ustalenia zostały w ciągu kilku ostatnich dni poczynione,  
a Wydział Inwestycyjny będzie przekazywał materiały do Referatu Zamówień Publicznych  
i Środków Zewnętrznych. Pani Wicewójt dopytywała, co Radna Joanna Radzięda miała 
na myśli mówiąc o budowie ulicy Leśnej, gdyż jak stwierdziła, chyba nie mamy takiego zadania 
w budżecie. Był projekt ścieżki rowerowej, koncepcje były przedstawione,  
ale w wyniku dyskusji i sugestii mieszkańców, gmina nie będzie wszczynać procedury budowy 
tej ścieżki rowerowej. Następnie Pani Wicewójt poinformowała, że boisko w Chludowie  
jest zarządzane przez Gminny Ośrodek Sportu, natomiast udostępnianym przez dyrekcję szkoły 
i nie słyszała, żeby dostęp do niego był w jakikolwiek sposób ograniczany w okresie 
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wakacyjnym. Poprosiła o podanie źródła tych informacji, żeby móc je zweryfikować, ponieważ 
ani gmina, ani dyrektor szkoły, nie wydali takiego zarządzenia. Poprosiła również  
o przypomnienie pytania dotyczącego boiska (do koszykówki). 
Radna Joanna Radzięda przypomniała, że zapytała o pełnowymiarowe boisko do koszykówki 
na terenie Aktywnej Edukacji. Na temat boiska w Chludowie dodała, że informację posiada  
od uczestnika zebrań związanych z Parafiadą. Wyraziła swoją radość z powodu tego,  
że boisko nie będzie zamknięte. W temacie przebudowy ulicy Leśnej, w planie przetargów 
pozycja 1.1.11, realizacja drugi kwartał 2024, Suchy Las Wschód - projekt przebudowy ulicy 
Leśnej. Oznajmiła, że gmina nie miała zadania mówiącego o tym, że wybuduje ścieżkę 
rowerową, tylko to, że składała wniosek o przebudowę ulicy Leśnej, a przy okazji powstały 
koncepcje dotyczące ścieżek rowerowych. Dodała, że składając wniosek do budżetu uznała, że 
to jest dobry moment, żeby jeżeli będziemy przebudowywać ulicę Leśną, a taki jest plan  
taki jest wniosek w budżecie i pozycja w zamówieniach publicznych (projekt przebudowy),  
to ścieżki rowerowe były tylko kwestią opcjonalną, a nie definiującą, czy coś z ulicą Leśną 
będziemy dalej robić, czy nie. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiedziała, że jeśli chodzi o boisko  
do koszykówki, to nie ma takiej pozycji w budżecie i gmina nie planuje realizacji tego zadania 
w tym roku. Na głos z sali, że jest taka pozycja, Pani Wicewójt odpowiedziała, że przeprasza  
i odpowie po sesji. Obiecała, że na pytanie dotyczące ulicy Leśnej, odpowiedzi udzieli  
również po sesji. 
Radna Sylwia Sawińska zapytała, na jakim etapie jest sprawdzenie i egzekwowanie zgodności 
użytkowania gruntu przez firmę transportową w Złotkowie, na ulicy Złotej. Zapytała  
też o chodniki w Złotkowie, ponieważ mieszkańcy zgłaszali jej, że w rejonie dojścia  
do przystanku i wzdłuż ulicy Obornickiej, te chodniki są bardzo pozarastane i poprosiła 
o sprawdzenie pozostałych chodników w Złotkowie. Zgłosiła również uszkodzenie  
przez samochód ciężarowy „serduszka” na skrzyżowaniu ulic Złotej i Sobockiej dodając,  
że powinno to zostać naprawione z ubezpieczenia OC tego pojazdu. Radna Sylwia Sawińska, 
zapytała też o remont szatni przy boisku w Złotkowie. Dodała, że rozmawiała  
prezesem „Złotych” Złotkowo i dowiedziała się, że prawdopodobnie była rozmowa  
między nim i gminą, dotycząca dofinansowania remontu z Ministerstwa Sportu. Problemem 
jest to, że gmina nie dzierżawimy terenu pod boisko na okres dłuższy niż 10 lat. Z informacji 
posiadanych przez Radną Sylwię Sawińską, dzierżawa terenu jest na czas nieokreślony,  
więc zasugerowała o to, by gmina wystąpiła do Ministerstwa Sportu o dofinansowanie 
remontu.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiedziała, że nie wiem na jakim etapie  
jest wniosek o naprawę szkody wyrządzonej przez firmę transportową, a odpowiedzi udzieli 
pocztą elektroniczną. W przypadku stanu nawierzchni chodników, czy jakichkolwiek uwag  
do mienia komunalnego, zachęca do ich zgłaszania poprzez aplikację mMieszkaniec,  
gdyż posiada informacje, że funkcjonuje ona całkiem dobrze. Ułatwia to zgłaszanie  
takich miejsc, można za jej pomocą zrobić zdjęcie i przekazać do odpowiednich służb  
(w przypadku chodników - do Referatu Komunalnego). W temacie uszkodzonego „serduszka” 
Pani Wicewójt odpowiedziała, że go nie zna i zaproponowała kontakt z kierownikiem Referatu 
Komunalnego. W przypadku remontu szatni w Złotkowie oznajmiła,  
że była koncepcja złożenia wniosku o dofinansowanie, ale kierownik Wydziału Nieruchomości 
i Planowania Przestrzennego zgłosiła, że gmina nie ma podpisanej umowy na dzierżawę  
tego terenu, na wymagany okres i dlatego trwałość projektu jest mocno zagrożona.  
Gmina podjęła decyzję o odstąpieniu od złożenia tego wniosku i taką informację przekazano 
prezesowi klubu. 
Radna Sylwia Sawińska wracając do „serduszka” przekazała, że gmina powinna się  
tym zainteresować, bo zostało uszkodzone mienie gminne, a można szkodę zlikwidować  
z ubezpieczenia OC pojazdu, który je uszkodził (żądamy polisy OC komunikacyjnego pojazdu, 
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który to uszkodził). W temacie remontu szatni dodała, że jeśli umowa dzierżawy nie jest  
na czas nieokreślony, to po rozmowach z Nadleśniczym jest jej wiadomo, że możliwe jest 
aneksowanie tej umowy (wydłużenie okresu dzierżawy) po to, by móc dostać dofinansowanie. 
Poprosiła o sprawdzenie i ewentualne wystąpienie o dotację. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zapytał Radną Sylwię Sawińską, czy rozmowa  
z Nadleśniczym dotyczyła czasu trwania umowy, czy wykreślenia zapisu o niezwracaniu 
nakładów, w związku z realizacją umowy dzierżawy. Dodał, że z informacji, które posiada, 
problem nie jest związany wyłącznie z terminem, tylko z zapisem, że Lasy Państwowe  
nie zwracają nakładów poniesionych na gruncie, ten zapis w umowie eliminuje możliwość 
składania wniosków o dotacje związanych z trwałością projektu (nie termin, tylko ten zapis).  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera wyraził przekonanie, że Lasy Państwowe nie zgodzą 
się na wykreślenie tego punktu, gdyż w przypadku wypowiedzenia umowy, w sprawach 
nieuregulowanych w umowie, zastosowanie miałyby przepisy Kodeksu Cywilnego). 
Radna Sylwia Sawińska przekazała, że rozumie i szanuje fakt, że Lasy Państwowe nie będą 
chciały zwracać nakładów inwestycyjnych. Poprosiła o przesłanie wytycznych ministerstwa,  
w celu podjęcia próby rozmowy z Nadleśniczym i zorientowania się, czy rzeczywiście możemy 
przez odpowiednie zapisy w umowie, spełnić warunki dofinansowania.  
Radny Michał Wojtyna zapytał o schody wraz z podjazdem do ośrodka zdrowia oraz teren pod 
boisko w Chludowie (ulice: Dworcowa i Sodowa). Przekazał, że były też rozmowy 
o przeniesieniu linii energetycznej (15 KV) do gruntu. Potwierdził, że on również otrzymał 
informacje w sprawie boiska w Chludowie, że jest ono zamykane i dzieci, ani rodzice, 
nie mogą z niego korzystać, a zbliża się Parafiada w Chludowie i dzieci będą chciały to robić. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że o ile jej wiadomo, to termin 
składania wniosków o dofinansowanie remontu szatni w Złotkowie już minął, więc 
przekazywanie warunków mija się z celem, ale można o tym pomyśleć przy kolejnej edycji. Jeśli 
chodzi o schody (odpowiedź na pytanie Radnego Michała Wojtyny), to TRWA opracowywanie 
koncepcji. Odnośnie położenia linii energetycznej w gruncie, gmina  
nie ma jeszcze warunków technicznych z ENEI. Projektowanie rozpocznie się  
po ich otrzymaniu. Pani Wicewójt obiecała, że na temat zamykania boiska w Chludowie 
porozmawia z dyrektor GOS Katarzyną Kustoń. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Biedrusko Mariusz Naworski zapytał, czy wszelkiego rodzaju 
usterki na Osiedlu Jesionowym zostały naprawione, czy zostały uwzględnione wszystkie 
zgłoszenia. Zauważył też, że mieszkańcy są zaniepokojeni umiejscowieniem donic  
(ich kształt, formę oraz kolorystykę przyjęli), ponieważ w jedna z nich blokuje skrzynki  
z gazem i prądem, uniemożliwiając ich otwarcie. Przekazał, że wie, że do Referatu 
Komunalnego, przez aplikację mMieszkaniec można zgłaszać wszelkiego rodzaju 
nieprawidłowości. Dodał, że w Biedrusku występuje ogromny problem z ławkami,  
gdyż są one zarośnięte trawą i mieszkańcy nie mogą z nich korzystać (głównie okolice zalewu  
i plenerowej siłowni). Zapytał, czy istnieje możliwość wykoszenia trawy i wycięcia krzewów, 
które zasłaniają widok przy słupie ogłoszeniowym, żeby zapobiec nieszczęśliwym zdarzeniom 
(ludzie tamtędy chodzą, jeżdżą na rowerach i hulajnogach, a widoczność jest słaba). Ostatnią 
kwestią poruszoną przez Przewodniczącego Zarządu Osiedla Biedrusko Mariusza Naworskiego 
(poruszaną na zebraniu osiedlowym), był apel mieszkańca, o posadowienie 
na jednym z placów zabaw urządzenia, dedykowanego osobom z niepełnosprawnościami 
(głównie dzieciom). Na liście zadań lokalnych widnieje coś takiego jak dostępna przestrzeń 
publiczna, w ramach której, można likwidować różnego rodzaju bariery dostępności.  
Dodał, że jest świadomy tego, że w tym roku może to nie być możliwe (termin składania 
wniosków upływa 15 lipca), ale można pomyśleć już o kolejnej turze składania wniosków. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że na ostatnim zebraniu w Biedrusku 
temat był poruszany i gmina jest świadoma pewnych niedociągnięć i oczekiwań, które należy 
spełniać w zakresie dostępności infrastruktury. Dodała, że gmina startuje w konkursie  
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na projekty związane z dostępnością, gdzie między innymi będzie mogła składać wnioski  
o dofinansowanie. Jednym z elementów, który gmina ma zamiar uwzględnić, jest adaptacja 
placów zabaw w całej gminie, aby dzieci z niepełnosprawnościami mogły z nich korzystać. 
Termin składanie wniosków jest w lipcu, a możliwość dofinansowania w przyszłym roku.  
Jeśli chodzi o lokalizację donic, to ich lokalizacja nie jest ostateczna. Są ustawione  
przez wykonawcę, ale nie ma w nich jeszcze nasadzeń. Gmina wie, że jedna jest zbyt blisko 
szafki, i ma świadomość, że będzie musiała być odsunięta. Koszenie traw jest przewidziane  
w regulaminie dwa razy w roku, gdyby zaistniała konieczność, to należy ją zgłaszać za pomocą 
aplikacji lub bezpośrednio w Referacie Komunalnym. Pani Wicewójt poprosiła o wskazanie 
lokalizacji usterek na osiedlu Jesionowym i określenia ich rodzaju, najlepiej w formie pisemnej, 
w celu przekazania kierownikowi, bo wykonawca udzielił gwarancji i nie powinno stwarzać 
problemu ich wyegzekwowanie, nawet jeśli pojawią się w trakcie użytkowania drogi.  
Przewodniczący Zarządu Osiedla Biedrusko Mariusz Naworski wyjaśnił, że miał na myśli etap, 
który deweloper realizuje aktualnie, a szkody to: połamane kostki i wgniecenia 
na chodnikach, po ciężkim sprzęcie. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok dopytywała, czy chodzi o szkody,  
które powoduje deweloper na terenie inwestycji gminnej. Dodała, że kiedy inwestycja była 
odbierana, usterki wcześniej zgłoszone do dewelopera, zostały naprawione do dnia odbioru. 
Jeśli jednak pojawiły się nowe, to jest to działanie na szkodę mienia gminy i będzie  
to zgłaszane deweloperowi. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski zadał pytanie Wójtowi Gminy,  
o raport dotyczący skrzyżowania w Złotkowie. Poprosił o odpowiedź, czy chodzi o raport  
z audytu BRD, który wykonuje się na podstawie art. 4 pkt 29 ustawy o drogach publicznych. 
Jeśli tak, to ten raport był prawdopodobnie robiony na etapie projektowania,  
dlatego że wtedy taki raport się wykonuje. Wykonuje się go również na etapie budowy 
właściwej i użytkowania. Drugie pytanie Przewodniczącego Zarządu Osiedla Złotniki Michała 
Przybylskiego, dotyczyło wysypiska przy ulicy Obornickiej, obok Pawłowickiej. Dodał,  
że już się pogubił, kto w tej chwili jest użytkownikiem i najemcą tego placu, ale ktoś wysypał 
gruz w miejscu, gdzie ustawiono tablicę „zakaz wysypywania gruzu” Zapytał czy Wójt Gminy  
o tym wie, a jeśli tak, to czy zamierza coś z tym zrobić, czy inicjatywę ma przyjąć Zarząd Osiedla. 
Kolejną kwestią podniesioną przez Przewodniczącego Zarządu Osiedla Złotniki Michała 
Przybylskiego było skrzyżowania ulic Pawłowickiej i Obornickiej. Padło pytanie,  
czy Wójt Gminy zamierza przed podjęciem decyzji, skonsultować ją z mieszkańcami,  
bo na stronie internetowej od 2021 roku umieszczony jest projekt, który nie zakłada budowy 
skrzyżowania z ruchem okrężnym. Dodał, że zdaję sobie sprawę, że to jest atrakcyjna 
propozycja dla mieszkańców, ale przynajmniej musieliby o tym wiedzieć, że nastąpiła  
jakaś zmiana i czy jest szansa na jej realizację.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiedziała na pytanie dotyczące wysypiska 
przy Obornickiej. Na część terenu jest umowa dzierżawy do marca przyszłego roku.  
Na pozostałą część, wniosek o tymczasowe składowanie gruzu budowlanego, złożył 
wykonawca realizujący gminną inwestycję w Złotnikach (umowa podpisana jest do 17 lipca 
i nie przewiduje się przedłużenia tego terminu. Gmina podjęła decyzje, aby nie przedłużać 
umowy i nie wynajmować tego terenu kolejnym wnioskującym, o składowanie podobnych 
odpadów. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że w trakcie dyskusji na temat Złotkowa, 
informował, że audyt dla realizowanej inwestycji, w takim zakresie, jak w decyzji ZRID, 
to było odrębne zlecenie (nie w ramach realizacji inwestycji). To jest odrębny raport  
na potrzeby tej dyskusji, na potrzeby tej sprawy, tych rozważań, tych analiz. Nie jest to raport 
oparty na podstawie prawnej przytoczonej przez Przewodniczącego Zarządu Osiedla Złotniki 
Michała Przybylskiego, w ramach bezpieczeństwa ruchu drogowego. 
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Radny Grzegorz Słowiński zapytał, na jakim etapie są poszukiwania dofinansowań, 
do budowy boiska przy ulicy Lazurytowej w Złotnikach. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiedziała, że jest projekt ogłoszony  
przez Ministerstwo Sportu, nazywa się Sportowa Polska. Gmina złożyła cztery wnioski: 
dwa na sale gimnastyczne (Suchy Las i Biedrusko), Centrum Sztuk Walk i boisko w Złotnikach.  
Radny Grzegorz Słowiński zapytał, kiedy będzie rozstrzygnięcie. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że ocena formalna ma się odbyć  
do końca sierpnia, a rozstrzygnięcie z podziałem środków do 1 października.  
Radny Kacper Czaczyk przekazał, że 2 czerwca (ulewny deszcz) została uszkodzona 
nawierzchnia ścieżki na Sucholeskiej Łące. Zapytał, czy naprawę nawierzchni, obejmuje 
gwarancja wykonawcy i kiedy przewidywana jest naprawa.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiedziała, że, w ramach ubezpieczenia gmina 
zwróciła się do ubezpieczyciela, o odszkodowanie (na podstawie wyceny wykonawcy, 
realizującego projekt Sucholeskiej Łąki). Gmina poczyniła dodatkowe przygotowania  
w zakresie naprawy mocnego spływu wody, którego nie był przewidziany na etapie projektu 
pierwotnego i wprowadzi modyfikacje na ścieżce, żeby uniknąć kolejnych uszkodzeń. 
Radny Kacper Czaczyk zwrócił uwagę, że spływ wody tam od dłuższego czasu, natomiast 
bariera, która ten spływ zablokuje spowoduje, że woda popłynie w inne miejsce,  
pod konkretne posesje. Zasugerował, żeby skierować odpływ na teren zalewowy łąki. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiedziała, że tak właśnie robimy. Korygujemy 
podbudowę i ukształtowanie, zgodnie z naturalnym spływem i modernizujemy  
tę ścieżkę tak, żeby uniknąć kolejnych podmyć i zniszczeń, bo takie jest przeznaczenie 
Sucholeskiej Łąki. Ma ona być miejscem dostępnym, ale w sytuacjach gwałtownych opadów 
jest miejscem retencjonowania nadmiaru wody. 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że jest przerażona tym, że powstaje budżet,  
są wprowadzane zadania, powstaje harmonogram przetargów (Suchy Las Wschód, projekt 
przebudowy ulicy Leśnej był zaplanowany na drugi kwartał 2024 roku), drugi kwartał  
się kończy, a Pani Wicewójt mówi, że nie wie, że ma takie zadanie w wydziale,  
który nadzoruje. Poprosiła o pisemną odpowiedź, na jakich etapach są wszystkie projekty,  
dla których procedura przetargowa powinna być przeprowadzona w pierwszym i drugim 
kwartale 2024 roku. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zauważył, że Radna Joanna Radzięda rozpoczęła 
wypowiedź niefortunnie, pytając jak wygląda realizacja ulicy Leśnej oraz że to co powiedziała, 
powiedziała niepotrzebnie. Przekazał, że ulica Leśna nie kończy się na ulicy Sprzecznej,  
tylko jest odcinkiem do ulicy Morasko. Dodał, że opady. to jest odwieczny problem,  
który mamy. Pierwszego lipca odbędzie się spotkanie, na którym będzie podjęty również temat 
ulicy Leśnej, a dokładnie, przekazanie w zarządzanie na długi termin, połowy ulicy Leśnej, 
miastu Poznań, ponieważ część od strony wschodniej, należy do miasta Poznania  
(Lasów Komunalnych). Kiedy wystąpią duże opady, woda wlewa się na posesje. Gmina, 
posiadając środki do dyspozycji, chce przygotować rozwiązanie dla tej części drogi. Koncepcja 
jest opracowana. Gmina przedstawi Radzie Gminy propozycję modernizacji,  
a nie budowy ulicy Leśnej od nowa. Modernizacja polegać będzie na modernizacji nawierzchni, 
z utrzymaniem podniesionych skrzyżowań oraz chodnika z ewentualnym zagospodarowaniem 
zielenią urządzoną. Wójt Gminy dodał, że przewiduje, że taki będzie szczęśliwy finał dla 
użytkowników tej drogi, z dodatkowym remontem od strony Poznania.  
Radna Joanna Radzięda przekazała, że w kontekście projektu przebudowy ulicy Leśnej, mówiła 
o całym przebiegu ulicy. Dodała, że zgodnie z wszelkimi mapami, ulica Leśna kończy się na 
skrzyżowaniu z ulicą Meteorytową i dalej w kierunku Poznania biegnie ulica Meteorytowa. Tam 
też istnieje problem z zalewaniem ulicy, natomiast projekt, o który pytała dotyczy ulicy Leśnej 
i fatalnego stanu jej nawierzchni. Zaproponowała, żeby Wójt Gminy  
nie przedstawiał Radzie Gminy projektu „łatania” ulicy Leśnej, ponieważ Radni, zgadzając się 
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na zaangażowanie z budżetu środków na projekt przebudowy, na Komisji Budżetowej 
wyraziliśmy zdanie, że nie interesuje ich łatanie po kawałku tej ulicy, tylko pełna przebudowa i 
zrobienie porządnej podbudowy pod tą drogą. 
Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że temat zalewania ulic był wiele razy poruszany  
i mimo deklaracji sprzed ok.3-4 lat, w ubiegłym roku ulica Sosnowa została znowu zalana. 
Przekazał prośbę mieszkańców ulicy Sosnowej, o zorganizowanie spotkania z mieszkańcami, w 
celu rozwiązania tego problemu. Okazało się, że czyszczenie kolektora nie dało niestety 
dobrych efektów. Drugim tematem poruszonym przez Radnego Jarosława Dutkiewicza  
był tzw. moduł rdzeniowy (ulice: Sowia i Muchomorowa). Poprosił o potwierdzenie,  
że sprawa przepustowości łącza zostanie ostatecznie rozwiązana bez dodatkowych inwestycji. 
Radny Jarosław Dudkiewicz poruszył również temat przejazdu kolejowego na ulicy Złotnickiej 
(trasa Poznań – Piła). Podniósł problem bezpiecznego przejścia na drugą stronę torowiska 
(zachodnią). Zaapelował o rozmowy z PKP, w celu wygospodarowania terenu  
na 4-5 metrowe przejście, uzasadniając to względami bezpieczeństwa. Zaznaczył, że to droga, 
którą pokonuje coraz więcej dzieci i chodzi o ich bezpieczeństwo i bezpieczeństwo wszystkich 
mieszkańców.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiedziała, że w temacie przejścia przez tory 
rozmowy prowadził pracownik Referatu Komunalnego, Pana Józef Klimczewski, ale dziś  
nie może powiedzieć na jakim etapie jest sprawa. W kwestii modułu rdzeniowego potwierdziła, 
że z informacji uzyskanych od prezesa GCI, termin uruchomienia przewidywany jest na 15 lipca 
br. (nie było mowy o dodatkowych środkach). Spotkanie z mieszkańcami  
w kwestii ulicy Sosnowej, będzie możliwe wtedy, gdy pojawi się pomysł na rozwiązanie  
tego problemu. Pani Wicewójt przekazała, że posiada pewne rozpoznanie w temacie,  
ale nie jest ono na tyle rozległe, żeby móc zaproponować konkretne rozwiązanie. Obiecała,  
że jeśli koncepcja zostanie wypracowana, koszty oszacowane i będzie istniała możliwość 
realizacji, to wtedy zaplanuje takie spotkanie.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zadał pytanie, 
czy jest już wiadomo coś na temat przejęcia przez gminę grobli na zalewach w Biedrusku. 
Następnie zapytał o możliwość doświetlenia (ze względów bezpieczeństwa) dwóch przejść dla 
pieszych w Biedrusku (przy domu osiedlowym i między przystankami autobusowymi). 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że nie posiada aktualnie informacji, 
które pozwoliłyby jej udzielić merytorycznej odpowiedzi na te pytania. 
Sekretarz Gminy Marcin Kołodziejczak poinformował Sołtysów i Przewodniczących Zarządów 
Osiedli o planowanym na 16 lipca o godzinie 17.00 spotkaniu. Przekazał, że zainteresowanym 
wysłano zaproszenia pocztą elektroniczną. Tematem spotkania będą bieżące problemy  
w funkcjonowaniu, ale też zasady programu współpracy. Sekretarz Gminy zachęcił  
do składania wniosków i propozycji tematów na spotkanie. 
Radny Robert Rozwadowski poprosił o wykoszenie psiego wybiegu oraz o przegląd boiska  
na placu Zająca Poziomki. Dodał, że jest ono w tragicznym stanie i zapytał, czy przewidywany 
jest jego remont lub naprawa. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera wrócił do tematu Złotkowa, a przyczyną tego było 
pismo odczytane przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las Radnego Radosława 
Banaszaka, które wpłynęło do wiadomości Rady Gminy (pismo od pracowników firmy Toyota) 
Po wprowadzeniu organizacji ruchu zatwierdzonej przez Starostę Poznańskiego, firma Toyota 
znalazła się w trudnej sytuacji, bo nie ma możliwości wyjazdu, ani skrętu w lewo  
(jadąc z północy), ani skrętu w lewo (w kierunku Poznania). Rozwiązaniem, które było 
pierwotnie zakładane jest komunikacja przez skrzyżowanie (od Toyoty będzie wjazd 
na skrzyżowanie, które dzisiaj kończy się wysokim uskokiem). Wójt Gminy dodał, że bardzo mu 
zależy na tym, żeby zbudować relację, która uwzględniając nasze dalsze plany, pozwoli 
osiągnąć konsensus, wypracować wspólny model, ponieważ gmina będzie budowała  
to skrzyżowanie. Są środki na realizację zadań w tym zakresie, które pozostają w dyspozycji 
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Wójta Gminy. Skrzyżowanie zostanie wybudowane z tłucznia, zgodnie z projektem,  
w ten sposób, żeby było możliwe okrawężnikowanie, wymiana gruntów, nawiezienie tłucznia. 
Gmina nie będzie występowała do Rady Gminy o dołożenie środków, bo posiada  
ich dostatecznie dużo. Rozwiązany zostanie problem firmy z dostępem do skrzyżowania  
i jednocześnie zlikwidowany zostanie, groźnie wyglądający uskok. Wójt Gminy wyraził 
przekonanie, że do dnia spotkania, wszystko zostanie wykonane i poprosił gospodarza 
spotkania w Złotkowie (Sołtys Wsi), żeby zapraszając firmę Herbapol, zaprosił również firmę 
Toyota.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zadała pytanie Pani 
Wicewójt, co z ulicą Krańcową, ponieważ z informacji przekazanych przez Panią Wicewójt 
wynikało, że termin realizacji ulic Krętej i Łąkowej został przedłużony do 30 sierpnia. Dodała, 
że wykonywana jest kanalizacja deszczowa, kanalizacja sanitarna i utwardzenie drogi,  
a Pani Wicewójt wspomniała o tym, że tam jest coś doprojektowywane. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że miała na myśli całą inwestycję, 
natomiast doprojektowywane jest tylko odwodnienie (kanalizacja deszczowa) w końcowej 
części ulicy Krańcowej. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dopytywała, czy jednym 
trybem wykonywane są prace na ulicach Krętej i Łąkowej, a osobnym trybem prace na ulicy 
Krańcowej. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że jest jeden wykonawca,  
więc prace realizowane są jako jedno zadanie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zadała jeszcze pytanie 
dotyczące przetargu (po podpisaniu porozumienia z Aquanetem) na prace dotyczące ulicy 
Wichrowej w Zielątkowie. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że materiały są przygotowane  
przez Wydział Inwestycyjny. Ostatnie uzgodnienia z Aquanetem (doprecyzowujące, 
aktualizujące kosztorysy) miały miejsce wczoraj. Dodała, że dzisiaj podpisywała wniosek  
o zaciągnięcie zobowiązania finansowego, jako jednego z elementów niezbędnych  
do ogłoszenia przetargu, więc powinien zostać niebawem ogłoszony.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, mieszkańcy małego 
osiedla, za boiskiem na ulicy Konwaliowej, złożyli pismo do urzędu, dotyczące zalania domu. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera potwierdził, że pismo o kompleksową budowę 
infrastruktury zostało złożone. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała o świetlicę  
na osiedlu Grzybowym. Dodała, że problemy nabrzmiewa oraz że wstępnie rozmawiała  
z Przewodniczącym Osiedla Radnym Jarosławem Dudkiewiczem oraz Agnieszką Serafin  
i Tomaszem Lisowskim (z Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego) o tym,  
że gmina posiada działkę przy lesie (tzw. polanę przy Osiedlu Grzybowym). Zaproponowała, 
żeby zastanowić się nad tą działką lub inną lokalizacją np. działką Lasów Państwowych  
(przy ulicach: Słowiczej i Ptasi Zaułek), umówić się na spotkanie i porozmawiać. Na polanie przy 
Osiedlu Grzybowym, musiałby zostać wywołany miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego (jest tam ZL i ZP). Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna 
Pągowska poprosiła Wójta Gminy, aby na naradzie porozmawiał z Wydziałem Nieruchomości i 
Planowania Przestrzennego oraz żeby spotkanie dotyczące tego tematu odbyło się  
po przerwie wakacyjnej. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok poprosiła o doprecyzowanie tematu  
tego spotkania. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyjaśniła, że chodzi  
o wywołanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, w celu wprowadzenia  
w nim zmian, umożliwiających postawienie świetlicy kontenerowej, która najszybciej  
by tam mogła powstać i byłaby najmniejszym obciążeniem dla budżetu. Dodała,  
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że ze względu na uwagi właścicieli lokali, które znajdują się nad obecną świetlicą uważa,  
że problem będzie się nasilał i warto spróbować go rozwiązać.  
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Suchy Las Wschód Anna Ankiewicz zaproponowała,  
żeby Przewodniczący Zarządu Osiedla Grzybowego Jarosław Dudkiewicz skonsultował pomysł 
świetlicy kontenerowej na polanie zanim Rada Gminy przystąpi do zmiany planu,  
bo może się okazać, że polana jest dla mieszkańców cenniejsza, niż świetlica. Zdaniem 
Przewodniczącej Zarządu Osiedla Suchy Las Wschód Anny Ankiewicz, nie można wykluczyć 
takiej sytuacji, ponieważ wcześniej wydano pieniądze na koncepcję tej polany. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dodała, że jest temat  
na spotkanie, na którym trzeba będzie poruszyć wiele wątków podczas dyskusji. 
 

Ad. 28. Zamknięcie sesji (06:06:05 *)  
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska podziękowała 
zgromadzonym i widzom za udział w sesji i zamknęła III sesję Rady Gminy Suchy Las  
IX kadencji.  

 
 
 
 

sporządził:  Przewodnicząca Rady 
Robert Nowakowski  Gminy Suchy Las 

 Joanna Pągowska  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
* znaczniki czasowe odnoszą się do nagrania audio-video. 


